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D a j e konec leta pred durmi se v 
naši redakciji pozna predvsem po 
kupu gradiv, s katerim so založene 
naše delovne mize. Očitno so se 
mnogi odločili, da bodo tik pred 
koncem leta postorili to, kar med 
letom niso utegnili ali hoteli sto-
riti. Kakorkoli že, vabila za seje 
smo prejeli, odločiti se je treba, na 
katerih bomo sodelovali. Odloči-
tev ni lahka, saj je sej mnogo več 
kot novinarjev v naši redakciji, pa 
še seje so sklicane ob istih dneh in 
urah. Kljub časovni stiski vas 
bomo poskušali obvestiti o vseh 
dogajanjih, čeprav kakovosti ne 
moremo obljubiti. 

Samo za danes so na primer 
sklicane tn seje skupščin. Zjutraj 
ob osmih se bodo sestali delegati 
samoupravne stanovanjske.skup-
nosti in občinske skupnosti za 
zaposlovanje, ob 13. uri pa dele-
gati občinske izobraževalne 
skupnosti. Na vseh sejah bodo 
delegati ocenili opravljeno delo, 
sprejeli rebalanse finančnih 
načrtov za to leto in razpravljali o 
osnutkih delovnih programov za 
1985. leto. Seveda so na dnevnih 
redih posameznih sej skupščin še 
ostala vprašanja, o katerih v ok-
viru svojih pristojnosti odločajo 
delegati skupščin. 

Prav gotovo delegati nimajo 
lahke naloge, posebno še ob 
sprejemanju osnutkov progra-
mov za prihodnje leto. Denarja 
primanjkuje, cene gredo v neslu-
tene višine, ndloge srednjeročne-
ga programa pa čakajo na ures-
ničitev. Čemu se bomo odpove-
dali. kam bomo naložili denar, da 
bi ga kar se da oplemenitili, kako 
bomo obdržali že doseženo raven 
na posameznih področjih 
dela . . .? To so vprašanja, ki jim v 
delegacijah morajo nameniti us-
trezno pozornost in tako v 
strpnem in odkritem dialogu z 
izvajalci posameznih dejavnosti 
oblikovati ustrezne programe. Ob 
vsem tem pa se je treba zavedati, 
danes bolj kot kdajkoli prej, da bo 
denarja le toliko, kolikor ga bomo 
ustvarili z lastnim delom. 

N. Dobljekar 

40-letnica smrti heroja 
Toneta Žnidariča 

Kolektiv osnovne šole Tone 
Žnidarič v Ptuju je v petek. 14. 
decembra proslavil tretji dan šole, 
ki g a j e povezal s 40-letnico smrti 
heroja Toneta Žnidariča in z izi-
dom publikacije o delu in življe-
nju komunista, španskega borca 
in narodnega heroja. Slovesnosti 
so poleg najožjih sorodnikov pri-
sostvovali vidni družbenopolitič-
ni in javni delavci, partizanski 
komandanti , njegovi bojni tova-
riši in kolegi iz gimnazijskih let — 
akademik in pisatelj Ivan Potrč, ki 
je dan pred tem prejel letošnjo 
nagrado AVNOJA za književ-
nost. Ivan Bratko. Ivan Kokalj-
Imre. Milena Bokša. Radko Polič, 
Lado .Ambrožič-Novljan. Stane 
Semič-Daki in Ivan Lokovšek. 

Slavnostni govornik Ivan Potrč 
je nato obširno orisal življenjsko 
pot komunista, španskega borca 
in partizana, hkrati pa tudi pisa-
telja Toneta Žnidariča. našega 
Tuneka. mladega revolucionarja, 
k i j e leta 1944 podlegel ranam ob 
preizkušanju novega orožja. Na 
kraju svojega govora je dejal: 
»Vaša šola ne bo nosila samo 
njegovega imena, ampak bosta on 
sam in njegova revolucija živela z 
vami . . .« 

Po prisrčnem kulturnem prog-
ramu in pozdravih gostov so po-
delili še jubilejna priznanja ter 
odprli spominsko sobo Tonetu 
Žnidariču. ki jo je mladim šolar-
jem predal predsednik OO ZZB 
NOB Milan Lacko. Več o tem 
poročamo na .3. strani. Akademik — pisatelj Ivan Potrč in nagrajenec AV NOJA govori o svojem 

šolskem tovarišu Tonetu Žnidariču. Foto* M Š 

Da bo novoletna jelka 
lepo okrašena 

Pravgotpvo imajo od novoletnih praznikov največ veselja naši najmlajši, 
zato radi gredo po nakupu zraven mamic in očkov, saj so trgovine te dni 
založene z artikli, ki jih čez leto ni. Novoletne okraske je treba posebej 
izbrati, saj mora biti novoletna jelka lepo okrašena, da bo tudi dedek Mraz 
zadovoljen. Kaj neki riam bo prinesel letos? 

Foto: M. Ozmec 

Prireditve ob Dnevu JLA 
— 20. decembra od 9. db 14. ure ogled orožja v vojaš-

nici D. Kveder Ptuj za osnovne šole in 
VVO 

— 21. decembra od 9. do 14. ure ogled orožja v vojaš-
nici D. Kveder Ptuj za dijake SŠC Ptuj 

— 21. decembra ob 18. uri SVEČANA AKADEMIJA v 
avli Srednješolskega centra Ptuj 

— 22. decembra ob 9. uri sprejem pionirjev pri koman-
dantu gamizije 

— 22. decembra ob 10. uri SVEČANI ZBOR s proslavo v 
vojašnici Dušan Kveder Ptuj 

— 22. decembra ob 19. uri TOVARIŠKO SREČANJE v 
Kklričevem (vstopnice za družabno 
srečanje po ceni 4 0 0 . - dinarjev je 
možno kupKi na Občinskem štabu TO 
Ptuj, Trg MDB 1/II I ali pa v restavraciji 
Kkiričevo). 

Občina Ivanec novi član 
bratskih občin 

Na seji Koordinacijskega odbora za sodelovanje bratskih občin SR 
Hrvatske in SR Slovenije, k i je bila v Lendavi 11. decembra, so soglasno 
sprejeli sklep, da občino IVANEC iz SR Hrvatske sprejmejo za enako-
pravnega člana bratskih občin SR Hrvatske in SR Slovenije. S tem se je 
število sodelujočih bratskih občin povečalo na 12 in sicer na 6 hrvatskih 
in 6 slovenskih občin. S tem je sklenjen krog najbolj zainteresiranih občin 
za sodelovanje v okviru medrepubliškega sodelovanja — Srečanj brat-
stva in prijateljstva. Ob zaključku 23. Srečanj bratstva in prijateljstva — 
Maribor Tezno '84, ki bo v januar ju 1985 v Mariboru, pa bodo sklep o 
sprejemu občine IVANEC svečano razglasih. Med občinama Ivanec in 
Ptuj se sodelovanje razvija že dalj časa, zlasti med občinskima skup-
ščinama, delavci milice in notranjih zadev, krajani krajevnih skupnosti 
Bfednja in Hajdina ter drugimi. Občino Ivanec bomo*našim bralcem 
predstavili v novoletni številki Tednika. 

FB 

V nedeljo Ormožani 
za samoprispevek 

Skupščina krajevne skupnosti Ormož je razpisala referendum za 
uvedbo krajevnega samoprispevka za čas od L februarja 1985 do 31. ja-
nuarja 1990. Referendum bo v nedeljo, 23. decembra 1984 od 7. do 19. 
ure na območju celotne krajevne skupnosti na običajnih glasovalnih me-
stih. 

Na referendumu se bodo krajani odločali o samoprispevku za nadalj-
njih 5 let za sofinanciranje programa gradnje komunalnih in družbenih 
objektov na območju krajevne skupnosti Ormož. Za uresničitev navede-
nih nalog, ki bodo podrobneje razčlenjene v srednjeročnem programu 
razvoja KS, bodo morali zbrati iz samoprispevka nekaj nad 84,3 milijona 
dinarjev, ki bi jih zbrali tako, da bi po 2 odstotka od neto osebnih do-
hodkov iz delovnega razmerja plačevali vsi zaposleni, prav tako 2 % ob-
čani, ki imajo dohodke od obrti in drugih gospodarskih dejavnosti, po 3 
odstotke delovni ljudje in občani od katastrskega dohodka iz kmetijske 
dejavnosti in 1,75 % osebni, invalidski in družinski upokojenci, delavci, 
Tci so na začasnem delu v tujini pa naj bi letno prispevali po 2.500 dinar-
jev. 

Vodstva družbenopolitičnih organizacij, skupščina in svet KS Ormož 
so storili vse potrebno, da so bili krajani o namenu samoprispevka po-
drobneje obveSčeni, o tern so se izrekli tudi na zborih krajanov, zato pri-
čakujejo, da bodo v nedeljo vsi prišli na glasovalna mesta in se z veliko 
večino odločali ZA samoprispevek in s tem za nadaljnji razvoj krajevne 
skupnosti. 

-u 

Ptuj le dočakal prvi 
novoletni sejem 

Običajno sivino prednovoletnih dni in pred novo letnega razpoloženja 
bo tokrat razpršil prvi novoletni seiem v Ptuiu, ki bo od 22. do 29. dt 
cembra na ptujski tržnici. Sicer pa tega, da se bliža novo leto, v Ptuju ni 
opaziti. Tu in tam kakšna izložba z lučkami, to pa je tudi vse. 

Obeta se pravljični gozd s številnimi smrekami in primernimi okraski. 
Vsak dan pa bo vanj prišel tudi dedek Mraz s spremstvom. Manjkala ne 
bo glasba, nastopi raznih kulturnih skupin . . . Vse to daje zagotovilo, da 
bo sejem, čeprav prvi, le dosegel namen. 

Pobudo zanj je dal znani ptujski obrtnik Valentin Zamuda, organi-
zacijo pa je prevzelo obrtno združenje Ptuj , ki je k sodelovanju povabilo 
nekatere organizacije združenega dela in pa zasebne obrtnike, ki bodo po-
leg izdelkov ponujali tudi hrano in pijačo. Pri združenju so povedali, da 
bo v času novoletnega sejma na tržnici okrog 20 stojnic z najrazličnejšo 
ponudbo. Obrtniki bodo prodajali lesene izdelke, suho robo, lectovo pe-
civo; precej bogata bo ponudba lesenih igrač. 

Sejem bo odprt vsak dan — razen — 23. decembra — od 9. do 21. 
ure. Z novoletnim programom pa bo vsak dan sodelovala ena izmed ptuj-
skih osnovnih šol. Prihod dedka mraza je vsak dan napovedan med 16. in 
17. uro. m g 

PROGRAMSKA SEJA OK SZDL PTUJ 

Delegatski sistem 
še „šepa" 

Delega t i p r o g r a m s k e se je o b č i n s k e k o n f e r e n c e S Z D L P t u j 
so v to rek , 18. d e c e m b r a , oceni l i , d a b o p o t r e b n o vložiti še več 
n a p o r o v v d o g r a j e v a n j e d e l e g a t s k e g a s i s t ema . P r e d v s e m vel ja to 
za de l egac i j e . s a m o u p r a v n i h i n t e r e s n i h s k u p n o s t i , ki v t em letu 
niso d o b r o o p r a v l j a l e svo jega de l a , vsa j v vseh k r a j e v n i h s k u p -
nost ih ne. N a s p r o t n a j e o c e n a d e l e g a c i j za z b o r k r a j e v n i h 
skupnos t i . T e de l egac i j e so d e l a l e i z r e d n o d o b r o , k a r p o t r j u j e j o 
kva l i t e tne r a z p r a v e na se jah z b o r a . Z a t o b o p o t r e b n o v p r i p r a -
vah na vol i tve v 1986. letu d o b r o ana l i z i r a t i d e l o de l egac i j in 
d e l e g a t o v za i n t e r e s n e s k u p n o s t i , p r e d t e m pa p r ip rav i t i t ud i 
p r o g r a m i z o b r a ž e v a n j a z a n j e . 

De lega t i so na p r o g r a m s k i k o n f e r e n c i oceni l i t ud i u resn i -
č e v a n j e k a d r o v s k e pol i t ike , d e l o v a n j e k o n f e r e n c e sve tov po -
t rošn ikov . u r e s n i č e v a n j e n a l o g na p o d r o č j u s p l o š n e l j u d s k e 
o b r a m b e in d r u ž b e n e s a m o z a š č i t e in d e l o v a n j e k o o r d i n a c i j in 
svetov pri obč insk i k o n f e r e n c i o z i r o m a p r e d s e d s t v u k o n f e r e n c e . 

Po r a / p r a v i so spre je l i s m e r n i c e / a po l i t i čno d e l o in p ro -
g r a m de la v p r i h o d n j e m letu. o č e m e r b o m o poroča l i v n a s l e d n j i 
šic\ ilki T e d n i k a . 

N . D . 
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IZ DO AGROTR/UySPORT 

Rentabilnost še ni 
pod vprašajem 

Današni položaj prevozniku ne daje možnosti za visoko rrentabil-
nost. Le-ta tudi rad poudarja, da je 100 odstotno odvisen od vremena. 
, ,Mila" jesen brez snega daje zagotovilo, da bo poslovaje brez težav, da 
ne bo izgube. Do 10. decembra so v DO Agrotransport normalno delali, 
ni bilo zastojev. Stojijo le tisti kamioni in stroji, za katere nimajo rezerv-
nih delov. Pomanjkaje je najbolj akutno pri sklopih in gumah. Vsak dan 
imajo od 8 do 10 odstotkov izpada. Normalno poslovanje pa jim pogosto 
grenijo podaljšani in praznični vikendi. Je že tako, da še vedno raje 
praznujemo, kot delamo. 

Iskanje rezervnih delov po vsej Jugoslaviji je dnevno prisotno in terja 
veliko iznajdljivost in prilagodljivost nabavno-tehnične službe. Težava pa 

je tudi ta, da višjih stroškov nabave rezervnih delov ne moreš nikjer 
vklakulirati. 

Kot je povedal Vladimir Skorjanec, direktor delovne organizacije, je 
letos izvoz v porastu v primerjavi z lanskim enakim obdobjem. Prihodek 
od izvoza je letos hitreje rastel kot prihodek, ustvarjen s prevozi po 
domovini. Največ so vozili v Avstrijo. 

V bodoče ne računajo na večji izvoz, saj za izvoz niso primerno 
opremljeni. Potrebovali bi namreč uvožene avtomobile, za te pa sredstev 
nimajo. Ze pet let niso uvozili nobenega avtomobila. 

Vse kaže, da bodo letni plan presegli in tudi pozitivno poslovali. 
Osnutke planov za prihodnje leto so pripravili po dejavnostih. Omeniti 
velja, da mislijo tudi na invalide dela. Zato nameravajo preurediti 
upravno stavbo in pridobiti delavnice; delovnih invalidov je že pet odstot-
kov od vseh zaposlenih. 

Poslovno leto 1984 bodo zaključili 29. decembra, ko se bo sestala 
tudi osnovna organizacija sindikata. 

MG 

SEMENARNA DA, 
SEMENARNA NE 

Redkokdaj se zgodi, da bi nekdo ponudil svoja sredstva za vlaganje v 
razvoj območja ptujske občine. Da pa je to le mogoče, dokazuje ljubljan-
ska Semenarna, ki je na območju Sturmovca odkrila idealne možnosti za 
širitev svoje semenarske proizvodnje. Toliko bolj neumestno je zato 
nasprotovanje načrtom tega ljubljanskega kolektiva, ki se je pojavilo pri 
sedanjih uporabnikih kmetijskega prostora v občini. Natančneje, ena 
temeljnih organizacij kmetijskega kombinata celo pismeno nasprotuje 
dodelitvi zemljišča v Sturmovcu semenarni. Da bo zadeva bolj jasna naj 
dodamo, da gre za doslej povsem neizkoriščeno zemljo, ki jo je v Stur-
movcu nič koliko in v ureditev katere bo potrebno vložiti ogromna 
denarna sredstva. Načrti predvidevajo ureditev celotnega območja 
Sturmovca, pri tem pa imajo kmetijci svoj delež, ki bi se lahko še 
povečal. Semenarna iz Ljubljane je zaprosila za 300 hektarov zemlje, ki bi 
jo z lastnimi sredstvi usposobila za zahtevno semenarsko proizvodnjo, pri 
tem pa bi izkoristila tudi možnost namakanja. V ptujski občini bi tako 
postali bogatejši za vrhunsko obdelano kmetijsko površino, ki bi gotovo 
prinesla strokovne pa tudi materialne koristi. Ob tem je potrebno imeti v 
vidu še druge strani ponudbe ljubljanske Semenarne. Gre za pridobitev 
okoli 150 novih delovnih mest, v glavnem bi dobili zaposlitev srednje, 
višje in visoko izobraženi ljudje. Takih strokovnjakov je zaenkrat res še 
premalo, že čez nekaj let pa jih utegne biti dovolj, saj je tudi 
izobraževanje kmetijskih strokovnjakov v zadnjem času deležno večje 
pozornosti. 

Ne gre pa prezreti še ene možnosti, ki jo ponuja prisotnost 
semenarne v našem kmetijstvu. Gre namreč za možnost širitve semenarske 
proizvodnje na polja družbenega in zasebnega kmetijstva, kar je 
dohodkovno zelo zanimiva dejavnost. 

Nasprotovanje željam semenarne so po eni strani razumljiva, po 
drugi strani pa daje tehten premislek vendarle prednost odločitvi, ki 
podpira prizadevanja te ljubljanske delovne organizacije. Na srečo je 
načrtom semenarne naklonjen precejšen del kmetijcev, pa tudi 
družbenopolitična skupnost. 

JB 

IZ TEMEUNE ORGANIZACIJ FB(ARNE 
VINKO REŠ PTUJ 

Proizvodnjo povečali 
za sedem odstotkov 
Finančni rezultati, ki jih temeljna organizacija dosega v desetih mese-

cih letos, so slabši, kot v enakem obdobju leta 1983. Glavni vzrok je višja 
rast porabljenih sredstev od celotnega prihodka. Akumulacija v dohodku 
sicer pada, vendar je še vedno višja kot v ostalih temeljnih organizacijah 
sorodne dejavnosti. Letos so se cene kruha in slaščičarskih izdelkov v po-
vprečju povečale za 25 odstotkov. Pri osnovnih vrstah kruha s ceno ne 
pokrivajo stroškov proizvodnje. 

Količinsko so proizvodnjo povečali za sedem odstotkov. Le-ta se 
povečuje tudi zaradi padca življenjskega standarda: Kot je povedala Erika 
Mihelačeva, direktorica temeljne organizacije, so letos povečali tudi izbor 
izdelkov. Novi proizvodi so bige, domači kruh, hobi štručke; v kratkem pa 
sc jim bodo pridružili tudi hlebčki po 0,16 kg. 

Sicer pa si prizadevajo, da bi ponudbo nenehno povečevali; glavna 
skrb je kakovost izdelkov. Žal pa pri tem pogosto prizadevanja delavcev 
niso dovolj. Glavni krivec je še vedno moka, ki nima stalne kakovosti. V 
temeljni organizaciji vidijo rešitev le v rekonstrukciji mlina v Ptuju, v 
postavitvi silosov za pšenico ob teh mlinih. V planih je to vse lepo zapisa-
no, kaj bo, pa bo prinesla že bližnja prihodnost. 

Dnevno spečejo v obratih temeljne organizacije med 18 in 20 ton kru-
ha, do 25 tisoč žemljic, 2 tisoč do 2500 big, 1500 hobi štručk; ob praznikih 
pa se te številke močno povečajo. V dneh pred prazniki namreč izdelajo 
tudi do 26 ton kruha. 

Zaradi slabših delovnih pogojev in zastarele tehnologije so se v 
temeljni organizaciji odločili za rekonstrukcijo obrata v Kidričevem. Za to 
bodo porabili 30 milijonov dinarjev. 

Po načrtu bo rekonstrukcija zaključena še ta mesec, vendar pa bodo še 
naprej delali ročno, saj dobavitelj opreme kasni že leto in pol. V obratu v 
Kidričevem pečejo osnovne vrste kruha, mešani kruh, bige, beli francoz in 
hlebčke. 

V daleč najslabših pogojih dela slaščičarna v Lackovi ulici, kljub temu 
pa je znana po kakovostnih izdelkih. Tudi za slaščičarno sta značilna 
f)ovečana proizvodnja in izbor izdelkov, ki ga prilagajajo letnemu času. Po 
naročilu spečejo tudi razne potice in torte. Naredili pa bi lahko še veliko 
več, če bi jih ne omejeval prostor; potrebujejo pa tudi nove stroje, saj v 
glavnem še delajo ročno. 

Računajo, da bodo v letu 1985 ta problem le rešili. 
MG 

S SBVIINARJA GOSnNSKIH IN TRGOVSKIH DELAVCEV 

v TURIZMU ŠE NEPOVEZANI 
V preteklem tednu so se na seminariu srečali 

gostinski in trgovski delavci; govorili pa so o 
turizmu, turistični informaciji in kulturi kot 
delu turistične ponudbe. Seminar sta pripravila 
turistično društvo Ptuj in temeljna organizacija 
Gotstinstvo Haloški biser Ptuj . S strokovnimi 
prispevki pa so sodelovali magister Anton Ilec, 
predsednik komiteja za družbenoekonomski 
razvoj in planiranje skupščine občine Ptuj, 
Milenko Sober, urednik turističnih oddaj na 
RTV in Marjeta Ciglenečki, kustos-padagog iz 
ptujskega pokrajinskega muzeja. 

Ob tej priložnosti so načeli vrsto problemov 
in dilem turističnega gospodarstva, ki pa jih 
bomo morali razrešili, če želimo od turizma 
dobiti to, za kar si v občini že vrsto let prizade-
vamo. 

Turizem je sinteza najrazličnejših kul-
turnih, gospodarskih zabavnih in drugih de-
javnosti. Vsak kraj mora imeti celostno 
ponudbo, ki bo temeljila na kulturni dediščini 
in tudi na sodobnih danostih. Večji zaslužek od 
turizma je tudi v boljšem povezovanju vseh 
sodelujočih v turistični ponudbi. Povečati turi-
stični utrip je najpomembnejša naloga 
današnjega in jutrišnjega razvoja turizma. Pri 
tem nam bo seveda pomagala premišljena 
propaganda, ustrezna delitev dela in boljša 
informacijska služba. 

V program aktivnosti za pospeševanje 
domačega in tujskega turizma, sprejet je bil v 
skupščini SR Slovenije, smo zapisali, da so 
Turistična zveza Slovenije in turistična društva 
nosilci nalog, katerih del je obogatitev naše 
turistične ponudbe s številnimi prireditvami. 
Turistična društva so letos pri tem veliko na-
la. K temu pa so prispevala tudi sprejeta stališča 
in usmeritve republiške konference socialistične 
zveze delovnih ljudi Slovenije glede hitrejšega 
razvoja 'turizma. Z njimi je bilo ustvarjeno 

primerno razpoloženje za mobilizacijo najširše-
ga kroga ljudi. Prireditve so namreč sila 
pomembne, kajti ljudje si ne želijo več zgolj 
letovanja z veliko spanja in počitka, čedalje 
privlačnejši je oddih, ki združuje številne akti-
vnosti za zadovoljevanje posameznih interesov 
letoviščarja, njegovih konjičkov, želje po 
spoznavanju življenja in današnjih ter preteklih 
navad in običajev. 

Podatki za ptujsko občino kažejo, da je 
turizem v družbenem proizvodu občine udeležen 
le z dvema odstotkoma. Glede na to, da je 
interdisciplinarna dejavnost, v turističnem 
proizvodu je namreč vgrajenih od 60 do 80 
različnih proizvodov, bi nujno morali spremeni-
ti metodologijo zajemanja podatkov. Zato bi že 
v planskih dokumentih morali govoriti o 
metodologiji zajemanja podatkov. 

Da je to tako pove tudi naslednja trditev: še 
vedno namreč govorimo, da turist spi v 
zmogljivostih, ne pa v postelji. 

Ptujska občina ima tudi vse možnosti za do-
ber turistični razvoj. Verjetno ni potrebno 
ponavljati, kaj vse imamo v občini. Z oceno 
dosedanjega razvoja ne moremo biti zadovoljni. 
O celostni povezanosti turističnih dejavnikov v 
občini ne moremo govoriti. Vprašanje je, kdo 
bo tisti, ki bo v bodoče zagotovil to celostnost. 
Brez nje pa kakovostnega razvoja ne bo. 

Prihodnje usmeritve razvoja turizma v občini 
gredo v smeri boljšega izkoriščanja tega, kar že 
imamo. Tako bi naj v prihodnjih letih poprečno 
število gostov rastlo po letni stopnji 2,7 odsto-
tka: pri tem pa bi naj število domačih gostov 
bilo večje za 2,2 odstotka, tujih pa za 3,4 od-
stotka; število prenočitev pa po stopnji 5,1. To 
povečanje pa se ne naslanja na nove hotelske 
zmogljivosti, temveč na povečanje postelj pri 
zasebnikih; pri teh namreč še nismo izkoristili 
vseh možnosti. Akcija za pridobivanje zasebnih 

turističnih sob, ki jo je že pred nekaj leti 
spodbudilo turistično društvo Ptuj, ni uspela. 
Zato se bo potrebno v novem srednjeročnem 
obdobju za to le bolj potruditi. 

Ptuj je izrazito tranzitno mesto, zato bomo 
morali tranzitnemu turizmu posvetiti veliko 
pozornost. Ne bomo gledali samo na kolone 
avtomobilov, ki vozijo skozi Ptuj , ampak jih 
bomo skušali zadržati v mestu vsaj za nekaj ča-
sa. Pri tem bo v orientacijo podatek, da že 61 
odstotkov evropskih gostov odhaja na počitnice 
brez posredovanja agencij in da še vedno 67 
odstotkov evropskih turistov hodi na počitnice z 
avtomobilom. Odločanje za počitnice se začenja 
s potrebo, željami in pričakovanji, cena pa je 
šele na četrtem oziroma na petem mestu. 

Da bomo turiste privabili, se bomo morali 
naučiti prodajati svoj turistični proizvod. 
Turistične informacije bomo prodajali vsak dan 
in jih po potrebi dopolnjevali. Ni vseeno, kako 
bomo ponujali tisto, kar imamo. Sodobni 
turist potrebuje izredno veliko informacij. Ka-
kovost v turistični ponudbi je ugodno razmerje 
med stroški in storitvijo; informacija pa je It 
eden od elementov kakovosti. Jugoslovanski 
informacijski sistem je žal izredno zastarel; nje-
gov čip je ciklostil, svet pa že uporablja sodo-
bno elektroniko. 

Sodobni turist se vse bolj obrača k duhovnim 
dobrinam in zavrača materialne dobrine. Ptuj 
pa to duhovnost ima, zato ima tudi vse pogoje 
za to, da pridobi dobrega turista. 

Vse, kar bi želeli na področju turizma v obči-
ni doseči, smo zapisali že v študiji o 
dblgoročnem razvoju turizma v občini iz leta 
1977. Sedaj jo bomo ponovno aktualizirali. 
Dejstvo pa je, če bi jo že zdaj uresničevali, bi 
danes govorili o bistveno drugačnih, ka-
kovostnejših rezultatih. 

MG 

URBNiCm SKLEPE MS ZKS ZA PODRAVJE 

Določiti konkretne nosilce v občini 
Medobčinski svet ZKS za Podravje je 17. 

oktobra 1984 obravnaval naloge komunistov pri 
nadaljnjem razvoju, poglabljanju samouprav-
nih in družbenoekonomskih odnosov in 
povezovanju agroživilstva v Podravju. O tem je 
sprejel vrsto ugotovitev, usmeritev in sklepov, 
ki jih morajo potrditi organi občinskih 
organizacij ZKS in poskrbeti, da se usmeritve in 
sklepi začnejo čimprej in kar najbolj dosledno 
uresničevati v praksi. 

O teh nalogah je na seji, 10. decembra 
razpravljalo tudi predsedstvo občinskega komi-
teja ZKS Ptuj ter ugotovitve, usmeritve in skle-
pe v celoti sprejelo kot svojo nalogo. Na seji je 
sodeloval tudi Janko Mlakar, predsednik 
občinskega komiteja za kmetijstvo občine Ptuj , 
ki je podrobneje razčlenil stanje na področju 
kmetijstva v ptujski občini — s poudarkom, da 
planske cilje v celoti izpolnjujemo, zaostajajo le 
v KZ Lovrenc. Zaskrbljujoče pa je dejstvo, da 
se finančni rezultati v kmetijstvu stalno slabšajo 
in če ne bodo odpravljena nekatera nesorazmer-
ja v cenah, se nam v prihodnjem letu obeta v 
kmetijstvu izredno visoka izguba. 

V občini se čuti vrzel v tem, ker nimamo 
kmetijskega inšpektorja. Zamujamo tudi pri 
kmetijsko prostorskih operacijah. Komasacije 
so najtežji postopek, ki ga vodi občinski komite 

za kmetijstvo. V občini tudi ocenjujemo, da so 
intervencijska sredstva v kmetijstvu odigrala 
izredno pozitivno vlogo, zato bi jih morali 
uveljavljati tudi v naslednjem srednjeročnem 
obdobju. Za kmetijstvo je treba bolj iskati 
dolgoročne in trajne rešitve, pri tem pa dajati 
posebno spodbudo tisti proizvodnji, ki je tudi 
izvozno zanimiva. 

Po konkretni razpravi je predsedstvo OK 
ZKS sklenilo, da naj občinski komite za kmetij-
stvo pripravi akcijski program nalog, ki jih je 
moč izvršiti v okviru občine in določiti konkret-
ne nosilce na posameznih področjih. 

O ugotovitvah, usmeritvah in sklepih MS 
ZKS je treba razpravljati na stalnih akcijskih 
konferencah v kmetijskih OZD in na posvetih 
sekretarjev OO ZKS ter iz njih povzeti naloge. 

Dati pobudo občinski organizaciji SZDL, da 
v svojih organih in v krajevnih konferencah 
SZDL (sveti in sekcije za kmetijstvo) obravna-
vajo vprašanja nadaljnjega razvoja in 
podružbljanja kmetijske proizvodnje, o vlogi in 
odnosih v KZ, o delu pospeševalne službe ipd. 

V začetku leta 1985 bo o teh vprašanjih 
razpravljal tudi občinski komite ZKS Ptuj . 
Predlagali so še, da naj predsedstvo SO Ptuj 
uvrsti ta vprašanja na dnevni red zborov skup-
ščine občine Ptuj na sejo, ki bo koncem prvega 
trimesečja 1985. 

Tako je v ptujski občini dobro zastavljena 
akcija, da se usmeritve in sklepi medobčinskega 
sveta ZKS za Podravje konkretizirajo in začne-
jo reševati v lastnem okolju — v OZD in v ob-
čini. Ob tem pa dajati utemeljene pobude za 
povezovanje navzven, za združevanje nekaterih 
funkcij na tem področju in za nekatere sistem-
ske rešitve na področju kmetijstva in živilske 
industrije. 

Ni odveč, da za konec citiramo še eno od 
ugotovitev: Medobčinski svet ZKS za Podravje 
ocenjuje, da so naravne danosti za intenzivnejši 
razvoj kmetijske proizvodnje in predelave v 
Podravju še vedno premalo izkoriščene. Med 
poglavitnimi razlogi za to so: 

— prevelika razdrobljenost kmetijskih povr-
šin, 

— ekstenzivnost proizvodnje; 
— opuščenost ali slaba obdelanost površin, 
— preskromna vlaganja v primarno kmetij-

sko proizvodnjo, 
— pomanjkanje kadrov in 
slabšanje dohodkovnega položaja primarne 

kmetijske proizvodnje in živilsko predelovalne 
industrije, pa tudi prešibke samoupravne in 
dohodkovne povezanosti in neurejenih 
družbenoekonomskih odnosov v agroživilstvu." 

FF 

OB PRAZNIKU DaOVNE ORGANIZACIJE OLGA MEGUČ PTUJ 

Pregled dosežkov in obnova starega 
Vse do leta 1978 je bil praznik delovne 

organizacije Olga Meglič 31. december; z za-
četkom poslovanja v Dolanah pa so praznik 
pomaknili za nekaj dni nazaj in izbrali 23. 
december. Novi mejnik v praznovanju je leto 
1981. ko so odločili, da je praznik običajen 
delovni dan, ki ga prekine le slavnostna seja 
samoupravnih organov in družbenopolit ičnih 
organizacij; prej so imeli namreč prost dan. 

Letos bo slavnostna seja v petek. 21. de-

cembra. O b tej priložnosti bodo pregledali 
dosedanji razvoj delovne organizacije in ures-
ničevanje gospodarskega načrta za letos ter 
potrdili gospodarski načrt za leto 1985. V na-
daljevanju bodo potrdili organizacijsko shemo 
delovne organizacije in pogodbo z Medj imur-
jepletom o dolgoročnem poslovanju, s ka-
tero se dogovar ja jo za obnovo vrbovih nasa-
dov. Tako je pričakovati, da se bo ponovno 
aktiviralo delo na domu. saj je povpraševanje 

po pletarskih izdelkih še vedno izredno veliko. 
Olga Meglič pa ima v pletarstvu že dolgoletno 
tradicijo. S konkretnim delom bodo pričeli že 
spomladi leta 1985. Skupno vlaganje temelji na 
skupnem prihodku in dohodku. 

Ob koncu bodo podelili tudi jubi le jne na-
grade za 10, 20 in 30 let delovne zvestobe ter 
priznanja delovne organizacije. 25. decembra 
pa bo sprejem za upokojene člane delovne 
organizacije. M G 

Danes programska seja 
OKSZDL 

Predsedstvo občinske konference Socialistične zveze delovnega ljudstva 
Ormož ugotavlja, da se je v tem letu močno povečala mobilizacijska vloga te 
drližbenopolitične organizacije. Kljub temu pa z delom vseh krajevnih organizacij 
socialistične zveze niso najbolj zadovoljni, tako kot tudi z delom sekcij ne. Prav 
sekcije bi morale obravnavati pobude in predloge delovnih ljudi in občanov ter jih 
prek delegatskega sistema prenaiSati na vse ravni družbenega in političnega 
cxlločanja. 

Socialistična zveza je težišče svojega dela usmerila v uresničevanje programa 
dolgoročne stabilizacije, tako kot vse ostale družbenopolitične organizacije v 
občini. Na današnji programski seji bodo delegati ocenili uspešnost dela izteka-
jočem se letu in seveda op<izorili na vprašanja, kiji m je treba tudi v prihodnjem letu 
nameniti vso pozornost. Na podlagi predlogov iz razprave bodo izdelali program 
dela za 1985. leto. Poleg tega bodo na dana,?nji seji razpravljali še o smernicah za 
druJ.beni plan občine Ormož do leta 1990. N. D. 

Delo komunistov v prihodnjem letu 
Člani predsedstva OK ZKSOrmožsonase j i v torek. 18. decembra, ocenili de-

lo na področju teritorialne obrambe in ooravnavai. informacijo o vpisu učencev 
v vojaške šole Poleg tega so sprejeli stališča h gradivu o nalogah komunistov pri 
nadaljnjem razvoju zdravstva v Pcxiravju. dogovorili pa se tudi za sl^lic seje 
občiix>kciia komiteja ZKS Ormož. 

CIani komiteja sc bodo .sestali 26. decembra, ko bodo osrednjo razpravo 
namenili delu v prihodnjem letu. To je povezano z delovnimi programi družbe-
nopolitične skupnosti za leto 1985 in za naslednje srednjeročno obdobje. Teži.šče 
dela bo seveda še naprej v uresničevanju dolgoročnega program;^ gospodarske 
stabili/atijc. p<iseben poudarek pa bodo dali razvoju ormoškega gosptnlarMva. da 
hi čim bol) /manjšali ra/korak med manj razvitimi in razvitimi občinami N D 
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Dan šole in 40-letnica 
smrti Toneta Žnidariča 
K(.'i na kratko poročamo že na 1. strani, so učitelji in učenci 

osnovne šole Tone Žnidarič pripravili minuli petek veliko spominsko 
slovesnost, s katero so obeležili 40-leinico smrti komunista, borca in 
narodnega heroja Toneta Žnidariča. obenem pa tudi tretji dan šole, ki 
je poimenovana po tem velikem sinu slovenskega naroda, našem do-
mačinu — Tuneku. kot so ga popularno klicali njegovi sošolci in 
prijatelji. Oh zares eminentni udeležbi vidnih slovenskih javnih in poli-
tičnih delavcev, predstavnikov medobčinskega in občinskega družbe-
nopolitičnega življenja, je o Tonetu Žnidariču govoril njegov šolski 
kolega, soborec in prijatelj, pisatelj in akademik Ivan Potrč, kije dan 
pred tem prejel v Beogradu letošnjo nagrado A VNOJA za književnost. 

»Tudi mi, ki smo živeli i njim m 
nekateri tudi partizanih z njim. 
smo ponosni nanj in se ga radi 
spominjamo.« je začel svoj govor 
slavnostni govornik Ivan Potrč, ki 
je nato obširno orisal priprave na 
zadnjo srečanje s partizanskim 
Štefanom, pisateljem, k i j e veliko 

obelal. Žal pa mu je prezgodnja 
smrt po nesreči ob preizkušanju 
n(wcga orožja to srečanje pre-
prečila. »Kar je za Tončkom, na-
šim partizanskim komandantom 
ostalo, je boleč spomin, je knjižica 
o njem. ki sle jo v Ptuju s tako 
skrbjo napisali in uredili, hkrati 

pa v njej objavili obe Žnidaričevi 
ohranjeni pripovedovanji iz 1933. 
leta. To so besede, ki sta jih zapi-
sali zgodovinarki Ljubica ^^uligo-
jeva in Vida Rojičeva. besede, ki 
jih je povedal tak ptujski koman-
dant kakor je bil naš neznansko 
pravični in pošteni sošolec Rudi 
Ilec. kar je zapisal Tunekov 
španski soborec I one Kobal-Imre 

in njegov poslednji obiskovalec 
Rudi Pušenjak. Tu so še Poličeve 
\ rstice iz knjige Čudežna pomlad 
in Božinc besede. To so same. z 
najbolj ljudsko toplino napisane 
besede o tem iznajdljivem, preu-
darnem. neustrašnem in hkrati 
vedno tako občutljivem človeku, 
kakor je bil Tonek . . .<< Ob koncu 

je pisatelj Ivan Potrč naslovil na 
vse učence, sedanje in bodoče 
generacije te šole. da naj poma-
gajo uresničevati to .zakar jehodi l 
/dolgimi partizanskimi kolonami 
naš Tonek. Kajti, če je ta par-
tizanska kolona peljala v smrt. je 
peljala, da mi bili bi srečni . . . 

Pionirji, delavci šole. predstav-
niki K S Tone Žnidarič in delega-
cija pobratene šole 8. maj iz Va-
ra/dina so nato položili vence k 
spomeniku Tonetu Žnidariču v 
šoli. k spominski plošči na njegovi 
rojstni hiši in na skupno grobnico 
na ptujskem pokopališču. 

Po tem. ko je ravnateljica Ma-
rija ŠumandI predstavila šolo. ki 
jo letos obiskuje 760 otrok, še pred 

petimi leti pa 1100. so podobo 
življenja v njej zaokrožili učenci s 
prisrčnim kulturnim programom 
in razstavo, ki so jo pripravili v 
treh učilnicah. Za 30 in 20 let us-
tvarjalnega in predanega dela pa 
so se zahvalili šestim delavkam 

šole: Tatjani- Kampuš. Hedi 
Kreutz. Mariji Seruga. Anici Ga-
vez. Miri Stojičevič in Anici Zu-
pan ič. 

Otf jubi leju šole so kolektivu in 
učencem čestitali — prestavniki 
pobratene šole iz Varaždina. 
predsednik skupščine občine Ptuj 
Franc Tetičkovič. ki je še posebej 
čestital pisatelju Ivanu Potrču za 
visoko podeljeno priznanje ter 
predstavniki šol Franc Osojnik in 
Olga Meglič. prav tako pa tudi 
predstavnica Laboda — T O Z D 
Delta v Ptuju in predstavnik za-
voda za šolstvo SRS, organizacij-
ske enote Maribor. 

O publikaciji o Tonetu Žnida-
riču in razstavi v spominski sobi je 
sjiregovorila avtorica Ljubica 
Šuligojeva in dejala, d a j e nastala 
na pobudo Zgodovinskega druš-
tva Ptuj ter ob velikem prizade-
vanju šole in krajevne skupnosti. 

ki sta po njem poimenovani. Nato 
je govorila o obdobju velikih 
preizkušeni in moralnih vredno-
tah Toneta Žnidariča. o nepo-
srednih pričevanjih zgodovinskih 
virov, ki so v današnjem času še 
kako pomembni in naj tudi spre-
aovore.o tistem velikem času, ko 
se je Žnidarič kalil in zrasel v 
borca — revolucionarja. 

Slovesnost so zaključili z ogle-
dom spominske sobe in razstave 
učencev ter zaobljubo učencev, da 
bodo ohranjali lik revolucionarja 
in pomnike naše preteklosti, se ob 
njih učili in vzgajali. 

tekst in foto: mš 

Pogled na del gradiva, razstavljenega v spominski sobi. 

Ljubica šuligojeva — avtorica 
publikacije o Tonetu Žnidariču 

Šolska telovadnica je bila premajhna za vse, ki so pri!>»li na slovesnost ob tretjem dnevu itole in 40-letnici smrti 
Toneta Žnidariča. 

ZVEZNI SEKRETARIAT ZA LJUDSKO OBRAMBO 
PERSONALNA UPRAVA 

razpisuje 

NATEČAJ 

za sprejem kandidatov za učence splošnih srednjih vojaških šol, 
gojence srednjih vojaških šol rodov in služb in učencev šol za 
strokovne delavce v vojaških poklicih v letu 1985 

KATERE SO SREDNJE VOJAŠKE ŠOLE? 
—- Letalska splošna srednja vojaška šola ,,Maršal Tito" v Mostarju; 
— Splošna srednja vojaška šola ,,Bratstvo-enotnost" v Beogradu; 
— Splošna srednja vojaška šola ,,Ivo Lola Ribar" v Zagrebu; 
— Splošna srednja vojaška šola ,,Franc Rozman-Stane" v Ljubljani 
(samo za kandidate z območja Slovenije). 

V naštete šole je možen vpis v 1., 2. in 3. razred. 

Srednja vojaška šola kopenske vojske v Sarajevu, smeri: 
— pehota, 
— artilerija, 
— artilerijsko-raketne enote protizračne obrambe, 
— oklepno-mehanizirane enote, 
— inženirstvo, 
— zveze, 
— atomsko-biološko-kemična obramba. 

Tehniška srednja vojaška šola kopenske vojske v Zagrebu, smeri: 
— strojniška, 
— elektrotehniška, 
— raketna, 
— kemijsko-tehnološka, 
— prometna. 

Letalska tehniška srednja vojaška šola v Rajlovcu, smeri: 
— strojnotehniška, 
—• elektrotehniška, 
— elektronskotehniška, 
— telekomunikacijska. 

Mornariška tehniška srednja vojaška šola v Splitu; 

Intendantska srednja vojaška šola v Sarajevu; 
Na te šole vpisujejo v L in III. razred. 

Sola za strokovne delavce v vojaškotehniških poklicih v Zagrebu, 
mehaniki za: 
— pehotno oborožitev, 
— artilerijsko oborožitev, 
— bojna vozila — goseničarje. 

Sola za strokovne delavce v letalskotehniških poklicih v Rajlovcu, 
polic: 

— aviomehanik, 
— avioorožar, • 
— avioklepar, 

— avioelektromehanik, 
— aviomehanik za instrumente, 
— avioradiomehanik, 
— mehanik za radarsko-računalniško opremo, 
— mehanik za radarsko-raketne sisteme, 
— orodjar, in 
— gumar — plastičar. 
Na ti dve šoli vpisujejo samo v 3. razred. 

Razpisni pogoji: 

Konkurirajo lahko kandidati moškega spola, za poklice: 
avioelektromehanik, aviomehanik za instrumente, avioradiomehanik, 
mehanik za radarsko-računalniško opremo in gumar — plastičar pa 
tudi ženskega spola, državljani SFRJ ki izpolnjujejo naslednje 
zahteve: 

a) SPLOŠNI POGOJI: 
— da so zdravi in sposobni, kar bo ugotovila pristojna vojaška 
zdravniška komisija; 
— da niso bili sodno kaznovani in da proti njim ne teče kazenski 
postopek; 
— da imajo priporočilo o moralnopolitičnih lastnostih za šolanje in 
službovanje v oboroženih silah; 

— da imajo soglasje staršev — skrbnikov. 
b) POSEBNI POCOJI: 
1. kandidati za 1. razred: 
— da so rojeni leta 1969 ali kasneje; 
— učenci, ki obiskujejo 8. razred osemletke, so morali 7. razred 
končati z najmanj dobrim uspehom, tisti pa, ki so osemletko že 
končali, so morali v 8. razredu doseči najmanj dober uspeh; 
2. kandidati za 2. razred: 
— da so rojeni leta 1968 ali kasneje; 
— učenci, ki obiskujejo 1. razred šole srednjega usmerjenega 
izobraževanja, so morali 8. razred osemletke končati z najmanj 
dobrim uspehom; 
3. kandidati za 3. razred: 
— da so rojeni leta 1967 ali kasneje; 
— učenci, ki obiskujejo 2. razred šole srednjega usmerjenega 
izobraževanja, so morali 1. razred končati z najmanj dobrim 
uspehom, tisti pa, ki so 2. razred končali, morajo v tem razredu imeti 
najmanj dober uspeh; 

KAKO SE PRIJAVITE: 
Kandidati, ki se žele javiti na razpis, naj se zglasijo pri občinskem 
upravnem organu za ljudsko obrambo v občini, kjer imajo stalno 
bivališče. Tam bodo dobili vsa pojasnila. 

ŠOLANJE, PRAVICE IN OBVEZNOSTI UČENCEV IN 
GOJENCEV 
Šolanje se začne 1. septembra 1985 in traja štiri, tri ali dve leti. Učenci 
in gojenci stanujejo med šolanjem v internatu in imajo na stroške 
Zveznega sekretariata za ljudsko obrambo pravico do: stanovanja, 
hrane, oblačil in obutve, šolskega pribora, učbenikov, zdravstvenega 
varstva, denarnega nadomestila za prevoz do doma in nazaj ob 
polletnih in letnih šolskih počitnicah ter do mesečnih denarnih 
prejemkov. 

Učenci Letalske splošne srednje vojaške šole ,,Maršal Tito" so med 
šolanjem poleg obvladovanja rednega programa dolžni, po 
predhodnem padalskem treningu s skoki, leteti z jadralnimi in 
motornimi letali z dvojnimi komandami po programu jadranja-
letenja, po končani šoli pa nadaljujejo šolanje na Letalski vojaški 
akademiji. 
Učenci Splošnih srednjih vojaških šol nadaljujejo po končani šoli 
šolanje na Vojaški akademiji kopenske vojske. 
Gojenci srednjih vojaških šol rodov in služb so po končanem šolanju 
sprejeti v aktivno vojaško službo s činom vodnika ustreznega rodu ali 
službe. 
Učenci Sole za strokovne delavce v vojaške poklice odidejo po 
končanem šolanju na služenje vojaškega roka, za tem pa so sprejeti v 
službo v enote — ustanove, za katere so se šolali; pri tem dobe: 
— naziv strokovnega delavca IV. stopnje za določeno specialnost; 
— status civilne osebe v službi v JLA ter vse pravice in obveznosti, ki 
iz tega izhajajo. 
Učenci oziroma gojenci so dolžni po končanem šolanju ostati v službi 
v Jugoslovanski ljudski armadi toliko časa, kolikor določa Zakon o 
službovanju v oboroženih silah. 
Medsebojne obveznosti kandidatov, sprejetih na šolanje, in Zveznega 
sekretariata za ljudsko obrambo bodo urejene s pogodbo. S to bodo, 
poleg drugega določeni stroški šolanja (stroški za hrano, stanovanje v 
internatu in mesečni denarni prejemki) za primer, če učenec oziroma 
gojenec po svoji krivdi ne bi izpolnil obveznosti. 
O rešitvi prošenj bodo komisije za izbiro učencev in gojencev obvestile 
kandidate v prvi polovici junija 1985. Razpis je odprt do konca 
februarja 1985. Razpis za Šolo za strokovne delavce v vojaško-
tehniških poklicih v Zagrebu je odprt do 16. junija 1985. 

KJE DOBITI INFORMACIJE? < 
Vsa obvestila v zvezi z natečajem lahko kandidati dobijo pri: 
— Splošni srednji vojaški šoli ,,Franc Rozman-Stane" v Ljubljani, 
tel. (061) 345-686, 
— Upravnem organu za ljudsko obrambo v domači občini, 
— Skupnosti za zaposlovanje. 

Seminar kandidatov 
za sprejem v ZK J 

Pri Občinskem komiteju ZKS Ptuj je uspešno zaključen seminar 
kandidatov za sprejem v članstvo Zveze komunistov Jugoslavije, k i je bil 
v dneh od 27. novembra do 12. decembra. Kandidati so bih iz osnovnih 
organizacij ZKS krajevnih skupnosti: Gorišnica, heroja Lacka Rogoz-
nica. Jožeta Potrča Ptuj, Podlehnika in Turnišč ter iz združenega dela: 
TGA »Boris Kidrič« Kidričevo — T O Z D Proizvodnja aluminija, AGIS 
Ptuj — TOZD Kovinska obdelava in T O Z D Precizna mehanika Ptuj, 
Pleskar Ptuj, Zavod dr. Marjana Borštnarja Dornava in Srednješolski 
center Ptuj — T O Z D Srednja ekonomska šola Ptuj. 

Politika sprejemanja v zvezo komunistov je začrtana v dokumentih 
zveze komunistov in sklepih ter stališčih njenih organov. Kandidati so se 
pred sprejemom v zvezo komunistov seznanili z revolucionarno avan-
tgardo delavskega razreda, vsebino programa Zveze komunistov Ju-
goslavije, organizacijskimi načeli, ki so vsebovana v statutih ZKJ in ZKS, 
zlasti še z načeli demokratičnega centralizma, pohtičnimi temelji in 
vrednotami socialističije samoupravne družbe in še posebej komunistov 
ter z nekaterimi najpogostejšimi političnimi in nazorskimi odkloni, 
pojavi in težnjami, ki so spremljali naš družbeni razvoj in so v nasprotju 
s socialistično samoupravno družbo ter politiko Zveze komunistov Ju-
goslavije. 

Na seminarju so kandidati razčistili različne dileme in predsodke, ki 
niso združljivi s članstvom v Zvezi komunistov Jugoslavije. S tem so 
zagotovljeni pogoji, da se kandidati zavestno odločajo o vstopu vZKJ, na 
podlagi spoznanih političnih in ideoloških načel zveze komunistov s 
pravicami in obveznostmi komunistov. 

Osnovne organizacije ZKS bodo na svojih sestankih še enkrat 
presodile primernost kandidatov ter odločale o njihovem sprejemu v 
Zvezo komunistov Jugoslavije, ki ga bodo opravile še v tem mesecu. 

Občinski komite ZKS Ptuj pa nadaljuje aktivnosti za organizacijo 
seminarjf kandidatov za sprejem v ZKJ v prvem trimesečju 1985 in 
pričakuje predloge iz osnovnih organizacij ZKS. p 3 

ZAHVALA 
Krajevna konferenca SZDL Podlehnik se v imenu kra-

janov prizadetih po toči in svojem imenu iskreno zahva-
ljuje za prispevano pomoč v obliki denarja in pridelkov 
vsem občanom, ki so prispevali, krajevnim konferencam, 
ki so prispevke zbrale in občinski konferenci SZDL Ptuj za 
organizacijo akcije zbiranja. 

in ^ na razstavo v eni izmed šolskih učilnic. 
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Manj štipendij 
iz združenih skladov 
Odbor za poklicno usmerjanje, izobraževanje in štipendiranje pri ptuj-

ski občinski skupnosti za zaposlovanje je letos prejel 544 vlog za štipendi-
jo iz združenih sredstev. Glede na izpolnjevanje pogojev za pridobitev te 
štipendije so io dodelili 420 orosilcem. Tako v tem šolskem letu iz združe-
nih sredstev prejema štipendijo okrog 1300 učencev oziroma študentov. 

Glede na prejšnje leto je štipendij manj in to za okrog 100. Ze nekaj let je 
v naši družbi težnja po zviševanju števila kadrovskih štipendij in zmanjše-
vaniu števila štipendij iz združenih sredstev. Ce primerjamo te štipendije, 
je primerjava za letošnje šolsko leto ugodna, saj je štipendij iz združenih 
sredstev 200 manj kot lani v prid kadrovskim štipendijam. Tudi sicer je 
kadrovskih štipendij iz leta v leto več, saj je bilo letos razpisanih 370 
kadrovskih štipendij ali 100 več kot lani. Kljub temu je ostalo 203 štipen-
dij nepodeljenih. 

Predsednica omenjenega odbora pri skupnosti za zaposlovanje Majda 
Kuzma pravi: , ,Po zaključenih razpisnih rokih in po podelitvi vseh štipen-
dij smo obravnavali še 30 posebnih primerov, predvsem socialne narave. 
Zal smo pri vseh letošnjih ponovno naleteli na zlorabljanje in poneverja-
nje podatkov. Pri reševanju teh primerov nam v precejšnji meri pomaga 
skupnost socialnega varstva, pomoč dobimo tudi v krajevnih skupnostih, 
nekoliko pa pomagajo še občani s svojimi pritožbami. Zaradi tega smo se 
v odboru odločili, da bomo objavili seznam vseh štipendistov in na ta 
način dosegli, da bi prejemali štipendijo resnično samo tisti, ki jo zasluži-
j o . " 

Odbor je namenil precej pozornosti tudi regresiranju prehrane učencem 
in študentom ter spremembam samoupravnega sporazuma o štipendira-
nju. , ,Pri regresiranju prehrane se zavzemamo za poenotenje višine regre-
sa učencem in študentom, saj želodci niso različni," pravi Majda Kuzma. 

,.Obenem pa moram povedati, da opažamo večje spremembe v prehrani 
med osnovno in srednjo šolo kot med srednjo in višjo šolo. Takšnega 
mnenja kot mi se tudi delegati nekaterih drugih občinskih skupnosti za 
zaposlovanje, vendar v republiki nikakor ne prodremo s svojimi stališči 
in argumenti. 

Tudi v iwsein oaooru sc zaveuamo, da prepotreben denar za plačevanje 
študenskih domov, učnih in življenjskih potrebščin v obliki štipen-
dije prihaja do štipendista vsako leto — prepozno. Zavedamo se tudi, da 
višina štipendije in kriteriji za njeno pridobitev niso najboljši. Vse te in 
druge probleme poskušamo ublažiti s spremembami samoupravnega 
sporazuma, ki ureja štipendijsko politiko v naši republiki. Ce bodo 
predlagane spremembe sprejete, bomo omenjene probleme skoraj v celoti 
odpravili." 

Majda Kuzma dodaja, da je delo odbora podvrženo neprestani kritiki 
javnosti. Člani odbora pa si želijo predvsem pomoči občanov, da bi lah-
ko svoje delo dobro opravljali. Zato bodo poiskali čimveč načinov 
sodelovanja z občani, da bi kritike obrnili v pomoč in sodelovanje. 

Pričakovati je, da bodo o teh vprašanjih razpravljali tudi delegati občin-
ske skupnosti za zaposlovanje Ptuj , ki se bodo sestali danes. 

N. Dobljekar 

Zdravstveno varstvo 
v Podravju 

O družbenoekonomskem položaju in samoupravni organiziranosti 
zdravstva v Podravju so na včerajšnji seji razpravljali člani Medobčinske-
ga sveta ZKS Podravja. Govorili so predvsem o nalogah koinunistov pri 
nadaljnjem razvoju tega pomembnega področja družbenih dejavno-
sti, kjer še vedno preveč drobimo sredstva, kadrovske in prostorske 
zmogljivosti. 

Tudi delegati Sveta skupnosti podravskih občin bodo jutrišnjo sejo 
namenili tem vprašanjem, poudarek pa dali uresničevanju zdravstvenega 
varstva v regiji. N. D. 

Za varnejše delo s traktorjem 
Traktor, tako nepogrešljiv pripomoček pri 

kmečkih opravilih je cesto tudi vzrok promet-
nim ali delovnim nezgodam, ki so v največ 
primerih posledica slabe tehnične brezhibnosti 
traktorja m malomarnega dela s t raktorjem in 
priključki. Lani so na oddefku za notranje za-
deve izdali kar okoli 13 tisoč vozniških dovo-
ljenj za vožnjo traktorja na osnovi opravlieneea 
izpita B kategorije. Le tretjina teh »novih« vo-
zjiikov pa je usposobljenih za varno vožnjo 
traktorja. Leta 1983 je bilo kar 24 mrtvih m 
okoli 160 ranjenih oseb, udeleženih v nesrečah 
s traktorj^em. Letos v devetih mesecih je bilo 
mrtvih 13 oseb. 

Vse to je več kot zadosten razlog za odločitev 
sveta za preventivo in vzgojo v cestnem pro-
metu pri SO Ptuj, da izvede v zimskih mesecih 
izobraževanje voznikov traktorjev. Izobraže-
vanje bo potekalo v decembru, januar ju in 
februarju, želijo ga izvesti v vseh krajevnih 
skupnostih in vključiti kar največ lastnikov 
traktorjev. Izobraževanje bo potekalo v dveh 
delih, v prvem bodo kmetovalce seznanili z 
zakonskimi določbami za varno delo s trak-
torjem, v drugem praktičnem delu pa bodo 
prikazali vse elemente varnega rokovanja s 
traktorjem in priključki. 

Izobraževanje bodo pričeli v nedeljo 23. 
decembra ob 8,30 v prostorih krajevne skup-

nosti Juršinci, naslednji dan — 24. decembra 
ob 17. uri pa bo isto predavanje v krajevni 
.skupnosti Kidričevo. O vseh ostalih predava-

njih bodo lastniki traktorjev pravočasno 
obveščeni. 

JB 

Koristni in nevarni »pomočniki« kmetovalcev. 

Dobrodošla novost 
Letošnja revija pevskih zborov 

občine Ptuj je potekala v zname-
nju novosti, ki utegne glede na 
propagandni značaj in prenašanja 
pomembnih kulturnih dogodkov 
na podeželje, imeti v bodoče zelo 
ugodne posledice. Zakaj gre? 
Število pevskih zborov ie v zad-
njih letih naraslo na 26, kar po-
meni, da ima v naši občim že 
skoraj sleherna krajevna skupnost 
svoj zDor. To je po eni strani sicer 
razveseljivo, po drugi pa je tolik-
šno število zborov na reviii DOVZ-
ročalo ne le z jo l j prostorsko, 
temveč tudi programsko gnečo. 
Ce s e j e namreč na odru zvrstilo 
vseh šestindvajset zborov, ki so 
nastopili s po dvema skladbama, 
se je nemalokdaj en sam pevski 
večer občinske revije »zavlekel« 
daleč čez meje poslušalčevega 
pozornega do jemanja . 

Zato je vodstvo Zveze kulturnih 
organizacij občine Ptuj — vsako-
letni prireditelj revije — sklenilo 
le-to razdeliti na dva dela — na 
dva pevska večera in ju iz mesta 
•»reseliti v vaške dvorane. T a k o j e 
etošnji prvi večer 11. občinske 

revije potekal v soboto 15. de-
cembra v Cirkovcah, drugi pa v 
nedeljo, 16. decembra v Trnovski 
vasi. Uvodoma J e na obeh govoril 
predsednik Zveze kulturnih 
organizacij Franc Lačen, pozdra-
vil zbrano občinstvo in nevce. 
obrazložil vzroke letošnjih spre-
memb, nato pa vsem zaželel obilo 
umetniškega užitka. 

V Cirkovcah se je na odru 
tamkajšnjega Doma Kulture zvr-
stilo enajst zborov z levega brega 
Drave (razen zbora slepih in sla-
bovidnih ter Komornega zbora iz 

Ptuja), med t^imi novinca: Moški 
levski zbor Prosvetnega društva 
^ovrenc na Dravskem nnlin in 
Moški nonet iz Lesknvca. N a o d r u 
lične dvorane v Trnovski vasi pa je 
nastopilo 10 zborov z desnega 
brega Drave. 

Prof. Jože Greeorc je po obeh 
nastopih imel z ^ o r o v o d j i neke 
vrste posvetovalni razgovor na 
katerem je ocenil nastop vsakega 
zbora zase. opozoril na nekatere 
napake in slabosti ter svetoval za 
nadaljnje delo. Njegova splošna 

ugotovitev je bila, da so zbori v 
cdot i tudi letos pokazali viden 
napredek. 

Novosti, ki jih je vpeljalo vo-
dstvo Zveze kulturnih organiza-
cij, so zbori z zadovoljstvom 
sprejeli. j q 

Kulturna dediščina in sodobna 
turistična ponudba 

v zadn jem času je med ptuj-
skimi gostinskimi in turističnimi 
delavci nekaj več zan imanja za 
tiste dejavnosti, ki sicer ne pred-
stavljajo jedra nj ihovega dela z 
gosti, pa vendar je uspeh gostin-
skih pr izadevanj tesno povezan z 
njimi. Gre za stike med gostiii-
stvom in turizmom ter delavci iz 
kulture. Spomnimo na j na zdaj že 
prerazporejeno razstavo »Leto-

viščarstvo na Ptuju v 19. stoletju«, 
k i j e bila pred dvema mesecema v 
gostinskih prostorih Ptujskih 
toplic, zdaj pa se je preselila v 
bungalove in v prostore fiziote-
rapije. 12. in l l decembra so 
gostinski delavci poslušali več 
predavanj na temo turistične in-
formacije. Dejavnosti, ki se 
vključujejo v turizem, so v skrbi za 
goste med sabo vse premalo po-
vezane. Ugotoi itev je stara in tudi 

želja po izbol jšanjuje dovolj, lotiti 
se zadeve s prave plati pa očitno ni 
lahko. Morda pomeni jo ti, vse-
kakor še vedno prerahli stiki nekaj 
upanja na izbo jšanje. 

V petek, 21. decembra pa bo ob 
19. uri v D o m u Franca Kram-
bergerja še eno predavanje na 
temo turizma in kulture. Obiskal 
nas bo mag. Janez Bogataj in se 

razgovoril o kulturni dediščini in 
njeni vlogi v sodobni turistični 
ponudbi . Predavanje organizira 
Turistično društvo Ptuj in je na-
menjeno ne le gostinskim in tu-
rističnim delavcem, temveč vsem, 
ki jih zanima problematika kul-
turne dediščine, posebej še etno-
loške, in njena vključenost v so-
dobni življenjski utrip. Mag. Ja-
nez Bogataj je po stroki etnolog in 
docent na FilazoLski. fakulteti, v 

Ljubljani, je pa tudi eden najak-
tivnejših delavcev v Turistični 
zvezi Slovenije. Njegovo zanima-
nje in skrb veljata ohranjevanju 
našega nacionalnega bogastva, s 
katerim je mogoče kvalitetno do-
polniti in popestriti bivanje tujcev 
v naših krajih. Pravzaprav bi 
morali kar odločno reči, d a j e tu-
ristična ponudba , ki ne zajema 
elementov naše kul turne zapuš-
čine, nezanimiva in nima pri-
hodnosti. Pri vključevanju kul-
turnih dobrin v turistični utrip 
dežele pa seveda ni dovolj le želja. 

Kadar želji botriije premalo zna-
nja, pr ihaja tudi do izkrivljene 
podobe naših nacionalnih vred-
not. Predavanje, s katerim je mag. 
Bogataj prepotoval že dobršen del 
Slovenije, nazorno prikazuje 
problematiko z mnogimi primeri 
iz naše domovine in ga v obilici 
dopolnjuje jo diapozitivi. 

Janez Bogataj je na Ptuju že star 
znanec. Je zunaji sodelavec ptuj-
skega muzeja, veliko pa pripo-
more tudi k oblikovanju ptujskih 
razstav turističnih spominkov in k 
nj ihovemu ocenjevanju. Zato 
bomo njegovega ponovnega 
obiska veseli. Hkrati pa bi radi 
opozorili, da bo istega dne, v p«̂ -
tek, na Ptuju še ena etnološka 
prireditev. O b 17. uri bo v razs-
tavnem paviljonu Dušana Kved-
ra otvoritev razstave »Kje so tra-
dicionalne obrti?« Problematika, 
ki j o obravnava razstava Pokra-
jinskega muzeja Ptuj je zelo blizu 
teme. ki j o osvetljuje predavanje 
mag. Bogataja. Zato vabimo tudi 
na'otvoritev, po ogledu razstave 
pa"^ se bomo preselili v Dom 
Franca Kramberger ja . 

. M_C. 

Mag. Janez Bogataj ob otvoritvi lanske razstave turističnih spominkov v 
izložbi ptujske blagovnice (foto KOSI) 
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ZNANJE O ALKOHOLIZMU JE 
POTREBNO VSEM 

Mesec november ni samo enajsti mesec v letu, temveč ga 
zadnja leta poznamo tudi po večjih aktivnostih v boju zoper 
alkoholizem in druge oblike zasvojenosti. V ptujski občini smo v 
okviru tega vodili več aktivnosti. P o l ^ razstave je svoje opravila 
tudi okrogla miza o alkoholizmu, ki je bila 23. novembra v Sred-
nješolskem centru v Ptuju. 

Bojan §inko, vodja okrogle mize, sicer pa zaposlen v ormoški 
psihiatrični bolnišnici, je uvodoma povedal kdo so zaslužni za 
organizacijo okrogle mlie. Sodelovali so terapevti Pomuija, Or-
moža in Ptuja, predstavniki Pohorskega dvora, srednješolskega 
centra, nekaterih občinskih koordinacij socialistične zveze, ki se 
ukvarjajo z borbo proti alkoholizmu, centra za socialno delo, 
nekaterih delovnih organizacij in drugi. 

Uvodno misel je na okrogli mizi podal magister Marijan PregI 
iz ormoške psihiatrije, kije povedal, da se pri alkoholizmu pojavlja 
vrsta problemov. Ti problemi so po njegovem: problem definicije 
alkoholizma, problem odnosa družbe do alkoholikov in nato 
poskusi rešitve tega problema. 

DERNICIJA 
ALKOHOLIZMA 

Pri definiciji je zanimiv odnos 
do nekaterih pojavov, ki smo jim 
bhzu. Alkohohzem pa je tak 
problem, ki smo mu blizu. Primer: 
Ce imamo sorodnika, ki je alko-
holik (mož. žena. starSi, otroci), se 
tega pojava ne lotevamo razum-
sko. ampak enostavno čustveno.* 
Enkrat smo nestrpni in bi poslali 
vse alkoholike v taborišča, drugič 
smo pretirano tolerantni; razum-
ski del. ki pa je nujen, enostavno 
prezremo. 

Nasploh pa velja: bližnja so 
nam nekatera dogajanja , slabše 
jih znamo reševati. 

Med delom se je magister Pregl 
srečal z 32 definicijami alkoho-
lizma. Zadnj ih deset let pa so le-te 
dokaj jasne in tudi natančne. 
Nasploh pa se ob pojavu alkoho-
lizma javljajo številne dileme. 

Ena od takih je tudi poraba in 
zloraba alkohola. Primer: Nek 
moški je danes v Mariboru, popije 
nekaj kozarcev alkohola, pri tem 
pa dobro ve, da mora z avtomo-
bilom še v Ptuj in da lahko v tem 
stanju povozi otroka. Ali je v tem 
primeru že alkoholik, je veliko 
vprašanje? »Mislim, da bi nas taka 
oseba lahko celo šla tožit, če bi mu 
naprtili takšno diagnozo. Iz pro-
meta pa vemo, da 0,5 promile 
desetinko sekunde zožuje čas re-
agiranja, kar je pri 60-tih kilome-
trih na uro — meter in pol — kar 
j e dovolj, da avtomobilist udari 
otroka. Ali pri traktoristu, kate-
remu alkohol daje pogum — to je 
tisti pogum, ki je dovolj, da se 
traktor prevrne ali pa tudi ne. 

Samo reči, da je to objestnost, 
malomarnost, lahkomiselnost, je 
premalo za tako osebo, ki se tako 
obnaša. To je dilema: ali res ta 

človek uživa alkohol v družbeno 
dopustnih mejah, ali pa že lahko 
rečemo, da njegovo uživanje al-
kohola že predstavlja odvisnost. 

Rad bi omenil tudi primer 
svojega so.šolca — zdravnika, k i je 
imel probleme z alkoholom (da-
nes uspešno abstinira) in me je 
poučil: »Veš pri tei stvari nikoli ne 
veš. kdaj je zadnji kozarec iz dobre 
volje, ali pa tisti prvi kozarec, ko že 
postajaš odvisen.« 

Potem je tu biokemična dilema. 
Biokemike zanima po kolikšnih 
količinah zaužitega alkohola pri-
haja do biokemičnih sprememb. 
Izračunali so. da pr ihaja do teh 
približno pri 70 gramih zaužitega 
alkohola dnevno, kar ni dosti. To 
je denimo slabih 7 deciHtrov vina 
na dan ali tri žganja aH dve do tri 
steklenice piva. 

Podatek je zaskrbljujoč, če 
vemo, da v Sloveniji i dojenčki 
vred popi jemo poprečno dnevno 
60 gramov alkohola. Vemo pa, da 
prihaja do biokemičnih spre-
memb, zlasti še na jetrih, trebušni 
slinavki -in drugih organih, če 
neka oseba skozi daljšo dobo 
uživa takšne količine alkohola. 

Psihiatri se običajno »držimo« 
definicije, ki so jo leta 1975 pos-
tavili strokovnjaki svetovne zd-
ravstvene organizacije. POVEDO 
N A S L E D N J E : TEŽAVA ZA-
RADI A L K O H O L A NASTOPI 
TEDAJ, K O G R E ZA M O T N J O 
V F I Z I Č N E M . PSIHIČNEM 
ALI S O C I A L N E M F U N K C I O -
N I R A N J U IN T O T A K E 
VRSTE, DA L A H K O Z G O T O -
VOSTJO T R D I M O , DA JE AL-
K O H O L D E L N O ZAKRIVIL 
TO M O T N J O . VODILNI SIM-
PTOM ODVISNOSTI JE POK-
VARJENA K O N T R O L A N A D 
POPITO PIJACO. 

Torej, če nekdo ne zna nehati 
piti in pije vse do pijanosti, če se 
nekdo ne spominja, kaj je v pija-
nosti počenjal, če je imel že hude 
vedenjske odklone v pijanosti, ne 
abstinira naprej, če ima okvare na 
jetrih in podobno; M O R A NE-

M U D O M A N E H A T I - PRE-
VOZIL JE ŽE VSE R D E C E 
LUCi - IN IMA ŠE ZELO 
MALO POSTAJ D O K O N C A . 

ODNOS DRUŽBE DO 
POJAVA ALKOHOLIZMA 

Odnos družbe do tega pojava je 
vehk. Alkoholizem smatramo 
stalno kot stranski proces druž-
benih procesov. Trditev, da če ni 
alkoholikov, ni alkoholizma, drži 
samo delno. Kajti , če bi ne imeli 
alkohola, bi bila prisotna neka 
druga družbena patologija. 

Vendar če otrok vidi pri starših 
vsak dan steklenico na mizi, se mu 
zdi povsem normalno, da je al-
kohol sestavni del prehratie. Ce 
nas torej okolje vabi in siU, da 
bomo dnevno omamljeni , j e samo 
vprašanje časa, kdaj nas bo začela 
pijača vabiti in privlačevati. Vča-
sih je to deset mesecev, včasih 10 
let, vendar je samo vprašanje časa, 
zgodilo pa se bo vsakemu. 

Praznovanje — razne proslave 
so idealna prilika za pijančevanje. 
Pri tem moram omeniti globoko 
zakoreninjena — napačna mne-
nja tudi pri nealkoholikih, ne 
samo pri alkoholikih, na primer, 
da se ob delu mora piti, kako da 
alkohol MOČ, da je nekaj dobro 
popiti za apetit, za zdravje in po-
dobno. 

P O U D A R J A M — takšna je 
miselnost tudi pri nealkoholikih. 
To je tragično. Mislim pa, da gre 
za subkul turo našega okolja, ki 
ima SVOJ kodeks obnašanja in ta 
K O D E K S JE: UŽIVANJE AL-
K O H O L A IN O P R A V I Č I L A Z A 
TO. Kako to razbiti? N e vemo, še 
posebej ne psihiatri. Gotovo pa za 
to ni poklicana zdravstvena služ-
ba. Dejstva so obratna. 

Študije narejene za organizaci-
je združenega dela povedo, da se v 
finančno dobro stoječih orga-
nizacijah ne popiva. Vehko več je 
alkoholikov v organizacijah, kjer 
poslujejo slabo. Pri nas opažamo 
že pri mladini, da celo popiva pri 
športu. Enkrat pijejo od veselja, 
ker so zmagali, drugič pa od jeze, 
ker so izgubili. Izgovori so stalno 
prisotni, obnašanje pa stalno 
enako. 

Ljudje so nepoučeni o nevar-
nostih pretiranega in prepogoste-
ga pitja alkoho nih pijač. To se 
opaža pri mladini, celo pri taki 
dejavnosti kot je šport — nato pa 
se ta POZITIVNI O D N O S D O 
A L K O H O L I Z M A — vleče tudi v 
dobo odraslega — v privatno 
življenje in na delovno mesto. Tak 
odnos do alkoholizma potem po-
gojuje naraščanje števila alkoho-
likov. kar omogoča naravno re-
produkcijo alkoholikov. 

KAKO BOMO REŠEVAU 
PROBLBVI 

ALKOHOUZMA? 
Pijančevanje in alkohohzem že 

dolgo nista več problema zdrav-

stvene službe, ampak postajata 
vse bolj pereč družbeni problem, 
pred katerim pa radi zatiskamo 
oči in ušesa. 

Zdravstvo je samo eno od 
področij, ki vključuje obravnavo 
alkoholizma oziroma alkohoHka. 
Popolnoma razumemo OZD, ki 
imajo danes mnogo drugih po-
membnih skrbi, kot pa je denimo 
reševanje problematike alkoho-
Uzma; vendar tako zapostavljanje 
socialnega raka, ko iščemo novih 
poti za reševanje gospodarske 
stiske, ni na mestu. 

Nasprotno: vsi podatki kažejo, 
da je prav uživanje alkoholnih 
pijač in alkoholizma med po-
membnimi dejavniki, ki so krivi 
za sedanjo ekonomsko zagato. 
Alkoholikov je bojda 15 odstot-
kov odrasle moške populacije. 
Precej je prekomernih pivcev, še 
več pa akutnih zastrupitev z al-
koholom — to je pijanosti in stan 
mačka po uživanju alkohola. V 

isti .sapi pa trdimo, da je I Z H O D 
IZ G O S P O D A R S K I H TEŽAV 
T U D I V IZBOLJŠEVANJU 
D E L O V N E UČINKOVITOSTI , 
P O V E Č A N J U P R O D U K T I V -
NOSTI, KI JE P O G O J E N A Z 
VEČJO P R I P R A V L J E N O S T J O 
ZA D E L O IN PA ZA N J E G O V E 
REZULTATE, VEČJO DISCIP-
LINO, D O B R I M PROIZVOD-
NIM P R O G R A M O M , USKLA-
J E N O S T J O D E L O V N I H PRO-
CESOV IN P O D O B N O . 

Te trditve se razhajajo z dejstvi, 
da je za alkoholika značilna 
manjša delovna storilnost, slabša 
zbranost, nezainteresiranost za 
delo, odpor do dela nasploh, po-
manjkan je volje, vztrajnosti in 
podobno. Nikjer nisem zasledil, 
da bi BILA P R O T I A L K O H O L -
NA D E J A V N O S T I N T E G R A L -
NI D E L D R U G I H U K R E P O V 
ZA BOLJŠE G O S P O D A R J E -
NJE. P O U D A R J A N J E POTREB 
PO T R E Z N E M D E L O V N E M 
Č L O V E K U BI V E N D A R L E 
M O R A L BITI DEL STABI-
LIZACIJSKEGA T R E Z N J E -
NJA. 

Rešitve so podobne rešitvam za 
ekonomsko zdravje našega gos-
podarstva in družbe. Treznenje je 
kontinuiran proces, ki mora po-
tekati celo leto, prav tako ga ne 
more uresničevati zgolj ena 
oseba. Tako kot gospodarjenje ne 
moremo gledati abstraktno, tako 
tudi antialkoholne borbe ne mo-
remo reševati forumsko — odtr-
gano (k1 ljudi. Zdravstvo pa je 
namen jeno pomoči tistemu alko-
holiku. ki se zaradi svoje odvis-
nosti želi zdraviti. 

K A K O PRIPRAVITI ALKO-
H O L I K A ZA Z D R A V L J E N J E ? 
To je ponovno vprašanje delov-
nega mesta in pa njegove družine. 
Zdravstvo pa nima niti pravice 
vtikati se v te pojave. 

Ljudje kljub programom ne 
poznajo okvirnih problemov 
okrog alkoholizma. Tragično je 
tudi. da ne čutijo potrebe po 
tovrstnem znanju. Na jhu je pa je. 

da ljudje mislijo, da obvladajo 
problem alkoholizma, če so bili 
nekajkrat v življenju pijani. 

Z N A N J E O A L K O H O L I Z 
MU bi l judje morali imeti. V šolah 
je še nekako, kar pa je naprej — pa 
za ljudi ni več sprejemljivo. Niti ne 
kupuje jo tovrstne literature, razen 
seveda, ko s o j o »prisiljeni« imeti. 

Ptujskemu gospodarstvu po-
nujam sledeče: znotraj delovne 
organizacije na j se dogovorijo, ali 
hočejo imeti treznenje (antialko-
holno). Če se bodo odločili zanj, 
naj pošljejo svoje predstavnike, v 
bolnišnici smo jim pripravljeni 
pomagati — za začetek organizi-
rati tridnevni seminar,« je zak-
ljučil magister Marijan Pregl. 

V nadal jevanju okrogle mize je 
z razpravo sodelovala Jožica 
Korpar, predstavnica srednješol-
skega centra, ki je povedala, da v 
centru nimajo pregleda nad pit-
jem mladih. O b tem pa je načela 
problem,-kako naj mladi poma-
gajo staršem, ki so alkoholiki in da 
se le-ti odločijo za zdravljenje. 
Poudarila pa je tudi, da se pros-
vetni delavci trudijo, da mladim 
predstavijo problem alkoholiz-
ma. 

»Mladostnik bo morda za od-
ločno zahtevo (zahtevo po zdrav-
ljenju) v nekem trenutku resnično 
zadel v partnerske odnose 
(družinske odnose), lahko bo vz-
budil tudi občutek krivde pri 
starših; vendar bo tako zadevo 
težko saniral. Resnično pa bo 
lahko dosegel vsaj to, da v člo-
veškem pogovoru z materjo poiš-
četa pot do strokovnjaka, ki bo 
mater prepričal o potrebi zdrav-
ljenja moža od alkoholne odvis-
nosti.« 

Dr. Srečko Vogrin s Pohorske-
ga dvora je povedal, da je alko-
holizem med ženskami v velikem 

porastu. Povedal je tudi, d a j e med 
zdravljenci na nj ihovem oddelku 
okrog 7 do 8 odstotkov prosvetnih 
delavcev. Vendar ta odstotek ne 
odstopa od drugih dejavnosti. 
Prosvetni poklic je poklic žensk. 
Ob tem je postavil dve vprašanji: 
Kako na j nekdo prosvetljuje, ka-
dar ima sam probleme s pitjem 
alkohola, ah pa je alkoholnik in 
pa, da prosvetni delavci n imajo 
predstave o tem, kaj je alkoho-
lizem, da problema ne poznajo v 
pravi luči in zaradi tega tudi ne 
morejo prosvetljevati. 

»Mislim, da je tudi res, da se 
neradi lotevajo tega problema. 

Vsi otroci se šolajo in dober 
prosvetni delavec bo vtkal v iz-
boraževanje, ob vsaki priložnosti 
(ob nesreči, ob nekem tekstu) 
neko informacijo, kaj to je — 
namreč problem alkoholizma. 
Rekel bo bobu — bob. 

Primer: šola ima naravoslovni 
dan. To je torej priložnost, ko nas 
običajno pokličejo, da bi šolarjem 
nekaj povedali o tem problemu. 

Mi pa ob takih priložnosti vedno 
rečemo, da bi radi tudi nj im nekaj 
povedali. Tu pa nastane odpor, 
prosvetni delavci niso na to pri-
pravljeni. Imam vtis, da si operejo 
roke m rečejo v mesecu boja proti 
alkoholizmu smo opravili vse, ko 
smo poklicali nekoga, ki ta prob-
lem pozna in ki je tudi o problemu 
predaval. 

Da pa bi znali spoznati d rame 
in tragedije otrok, ki imajo doma 
probleme zaradi pitja staršev, je 
treba o tem nekaj vedeti. Lahko 
bomo ukrepali le, če bomo nekaj 
vedeli. T o j e moja izkušnja, je sicer 

pikra, j e pa resnična,« je zaključil 
dr. Srečko Vogrin. 

V nadal jevanju okrogle mize so 
sodelovaU še dr. Rajko Brglez, ki 
je govoril o izkušnjah obratnega 
zdravnika pri zdravljenju alko-
holizma, dalje Marija Tominc, 
socialna delavka iz T O Z D Grad-
nje in dr. Zlata Ivetič, terapevt TS 
ZA Ptuj ter Filip Matko, pred-
sednik koordinacijskega odbora 

za boj proti alkoholizmu in nar 
komanij i pri O K SZDL Murska 
Sobota. Govorili so o znanih 
profelemih, na katere smo na 
straneh Tednika že večkrat 
opozorili; nanje, pa bomo prilož-
nostno opozar jan tudi v bodoče. 

Udeleženci okrogle mize so 
zaključili, da do preprečevanja 
alkoholizma ne more priti dokler 
ne b o m o vsi enotno sodelovali, 
vsak na svojem področju. Svojo 
vlogo pri tem ima tudi medicina; 
istočasno pa tudi tisti, ki usmer-
ja jo naš razvoj. 

Pripravila: M G 

Bojan Šinko, vodja okrogle mize Udeleženci okrogle mize; malo jih je bilo . . . Na sliki sta magister Preg! in dr. Srečko Vogrin (od leve proti desni v prvi 
vrsti) 

Še bežen pogled na razstavo, ki je spremljala okroglo mizo 
vse foto: M S 

DANJUV 
Spelje leto naokrog in praznujemodanJLA. Na ta dan 

obujamo spomine na velike bitke naSih borcev, ki so se pred 
43 leti — 22. decembra — v mestecu Rudu združili v eno 
samo vojsko, v eno samo srce, kije hrabro bilo za samo eno 
stvar — za domovino — za svolwdo. 

Naša armada je nastala v najtežjih dneh naše zgodo-
vine. Nastala je iz preprostih ljudi, delavcev in kmetov, ki so 
$li z golimi rokami v boj proti večkrat močnejšemu sov-
ražniku pod geslom: »Tujega nočemo, svojega ne damo!« 

Tako govori tudi odlomek iz letaka Druge grupe od-
redov: »Kdo smo partizani in kaj hočemo«, ki gaje izdal naš 
slovenski legendarni Pohorski bataljon: »In res, vstali smo 
mi. partizani, v najtežji uri. kar jih poznaš. Huje kot nekoč 
Turek, je vdrl v deželo Nemec in si zapisal na zastavo: 
»Uničiti je treba slovenski narod, iztrebiti njegov jezik, 
postreliti njegove ljudi, razgnati jih na vse vetrove, izostahh 
pa narediti nemške sužnje. S svo)o krvavo roko je začel širiti 
smrt in razdejanje po naši lepi domovini. K.ot v starih časih 
za Matije Gubca. je šel krik od vasi do vasi: »Le vkup. le 
vkup uboga gmajna!« Naše gibanje smo imenovali OF in 
vojsko, partizanske čete.« Zgodovina marsikaterih uspeš-
nih in slavnih partizanskih enot prehaja polagoma v 
pozabo. Kmalu bodo ohranjena samo še v pričevanju 
borcev in v dokumentarnih gradivih, ki so pa marsikdaj zelo 
skopa. 

Bil je čas skrajnosti in dokončnih odločitev, bil je trd 
čas. kije zahteval pogumne ljudi. Okupatorje preplavil slo-
vensko zemljo z namenom, da si jo pridobi za vse večne 
čase To mu seveda ni uspelo, ker je bila ljubezen naših ljudi 
močnejša do domovine, od vsega sovražnikovega orožja. 

Takoje takrat naša armada še praznih rok pribojcvala 
s tovarišem Titom na čelu. l eD^mai imo.a vfiidar srečno, 
neodvisno državo Jugoslavijo. Danes je drugače. Naša ar-
mada je sodobno opremljena z orožjem in je vsak trenutek 
pripravljena, če bi hotel zopet kakšen nepridiprav zasužnjiti 
nitšo domovino. 

Vsak mlad fant mora odsluži .i za določen čas kad-
rovski rok. Tam se uri v spretnosti, vzdržljivosti m še 
mnogih drugih dejavnostih. Uči braniti našo neodvis-
nost. ki so nam jo priborili naši predniki. V državi imamo 
organizirano tudi civilno ^aičito, ki ie tudi v našem krJ»vu. 

Armada pa ne čuva samo meja naše domovine, ampak 
je pri roki ob vsakem delu. Pomaga kmetiiskim kombina-
tom pri spravljanju sladkorne pese in drugih pridelkov, 
pokrajinam, ogroženim pred poplavami, pomaga graditi 
nasipe ob rekah, ceste, železnice, in pomaga pri elemen-
tarnih nesrečah. 

Tako je naša armada zelo delovna. 
V državi vlada solidarnost med liudmi. Tako bi Uhko 

bilo po vsem svetu. Na celem našem planetu bi lahko vladal 
mir, če ne bi bili nekateri tako sebični in pohlepni. 

V svetu vlada znano nerešeno vprašanje: »Zakai toliko 
orožja, tekmovanja med velesilami, zakaj ne bi denarja 
uporabili raje za uboge ljudi, ki so deležni še hujšega 
trpljenja, kot je vojna, ki trpijo v siromaštvu in lakoti?« 
Vsega lega pri nas ni. 

Naloga JLA pa je čuvati naše meje. mi pajim moramo 
pri lem pomagati. Saj smo armada vsi! 

VESNA KLINC i h 
OS Maksa Bračiča Cirkulane 
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Dober den! Sedin duma 7a krušno pečjo no razmiSlan. Leto se je 
obrnolo naokoli kak. da mi mačok skozi okno skoča. Lasje sivijo, pleča 
se vpogibljejo, moči pešajo. Tak van je to na toten puklasten sveti. Iz 
roda v rod se tak godi. Za deijon posije sunce, za rojstvon pride smrt. 
Pa, ke ne bi slučajno kdo misla, da mi ie smrt po glovi roji. To pa še ne. 
Toti hec bon si čista za kunec svojega iivleja špara. 

Pred seboj man pismo, ki mi ga je napisa moj letošnji najbolj zvesti 
dopisnik Franca izpod suhega haloškega klanca. Med drugin tak piše no 
jaz se strinjan z njim: 

,, Veš, delegat Lujzek, tebi no vsen tvojin delegatskin sotrpinom 
priporočam, da se v storen leti fejst naspite, ke nete drugo leto na sejah 
zehali no samo z rokami telovadil pri najrazličnejših glasovanjih, 
imenovanjih, spoznanjih no sraaa . . . , {sraka ima dolgi rep. . .) 
Predsednikom SZDL no drugih druibenopolitičnih organizacij želim, da 
bi uspeli uresničiti vse tisto kaj od njih zahtevle delegatska baza. Cestne-
mi podjetji voščin krotko zimo no dosti soli, ribičon dosti rib no malo vo-
de v grli, gasilcom malo požarov no dosti špricarov, brezposelnim — delo, 
aelafcon vejkše ploče. osamljenim ženskam dosti trde tolažbe . . , moškin 
pa mehkega zadoščenja . . . Želin si, da bi Rusi no Amerikanci enkrat k 
pameti prišli no tiste milijarde dolarov, ki grejo zdaj za oboročitev, — 
lačnim po sveti raztolali. Vsen pa želin srečno 1985! Franca. " 

Franca, pridružujem se k tvojin željan no želin. da bi tudi toto leto, 
kije pred nami nekak pregurali. Če bomo zdravi, bomo ze nekak prenesli 
tole stabilizacijske križe no težove. Samo pridno no pošteno delo nas 
lehko reši vejkih pufof, malih ploč, raztrganih hloč no vsega hujdega — 
amen! 

Tej ko za gnes. Srečno. Pozdrovlja vas Lujzek 

Nam zvezda je rdeča 
Nam zvezda že rdeča. Igra vojaška godba, 
na kapah vseh žari, mi vsi koraJ<amo. 
ljudi pa naših sreča domovim dragi 
v armadi se krepi. na čast prisegamo. 

Prijetno je v kasarni. Dekleta le korajžno 
rad primem za pero, " armado stopite! 
da vsi so zdravi, varni. Prikupne in pogumne 
napišem jim domov. vojakinje! 

Prav nič se nisem skrival, 
le česa bi se bal? 
Bom domovino branil, 
v srcu dom ohranil. 

Morda ste prepoznali gornjo pesem oz. vas je spomnila na neko 
drugo. Res je ob ljudski vojaški pesmi Oblaki so rdeči, smo pri literar-
no-novinarskem krožku na OŠ Markovci že ustvarili novo pesem z bolj 
sodobno vsebino (vanjo smo vključili tudi dekleta, ki vse bolj želijo služiti 
domovini). 

Tovariš Jože Foltin, učitelj LV na naši šoli nam je tedaj, za lanski dan 
JLA narisal plakat z vojakinjo, ki bi lahko bila tudi »Lidija iz Kikinde«, 
ob njej pa smo izpisali besedilo naše 5. kitice. 

Tudi letos se že pripravljamo na praznovanje naše armade, ki je 
zrasla na tradicijah partizanske vojske; v 8. razredih smo pisali spise na 
to tematiko, za naslov pa smo si sposodili besede očka Orla iz Kosma-
čevega filmskega scenarija: »Ana! To je pa naša vojska!« Zakaj, nam 
menda ni treba tolmačiti, saj je v teh besedah toliko odločnosti in ponosa, 
da se nekaj teh občutij prenese na vsakega bralca, ki vidi kaj več, kot tisto 
najbolj plitvo, površno vsebino nekih besed. 

Pred dnevom republike smo posneli člani radij, krožka 2. oddajo 
PŠR, v kateri smo se spomnih vseh, menda 36 fantov iz naše KS, ki prav 
zdaj služijo svoj vojaški rok širom naše domovine. 

Zaželeli smo jim srečen praznik, dan republike, njim in vsem, ki 
bodo kdaj vojaki ali vojakinje naše JLA, pa čestitamo k prazniku; želimo 
jim. da bi svoj rok preživeli srečno, v miru, svobodi, bratstvu in edinstvu 
naših narodov in narodnosti! 

Člani novinarsko-radijskega krožka, 
OŠ bratov Štrafela, Markovci 

Ekipa delavcev milice med streljanjem s pištolo. 
(Foto: JOS) 

Jože Perko (na desni) izroča značko vojaškemu starešini Slavku Ivano-
viču. (Foto: JOS) 

STRaSKA IViANIFESTACIJA V POČASTITEV PRAZNIKA JLA 

ZMAGAL JE TRBOVIČ 
Na strelišču v Babusekovi grabi je bilo tra-

dicionalno urjenje za rokovanje z orožjem in 
tekmovanje v streljanju z vojaško pištolo in 
avtomatsko puško. V počastitev praznika JLA 
je organiziral to prireditev občinski štab teri-
torialne obrambe pod pokroviteljstvom ob-
činske konference SZDL Ptuj. Na strelnih li-
nijah se je zvrstilo 83 udeležencev — tekmo-
valcev iz ptujske in ormoške občine. Tekmovali 
so predstavniki družbenopolitičnih organiza-

cij, občinskih upravnih organov, delavci mih-
ce. pripadniki JLA in drugi iz obeh občin. 

Čeprav je bilo na tem tekmovanju bolj po-
membno sodelovati, kot pa zmagati, moramo 
vendarle imenovati tudi najboljše. Po seštevku 
krogov v obeh tekmovalnih disciplinah je 
zmagal Dane Trbovič iz ptujjske vojašnice 
Dušana Kvedra. ki je od sto možnih krogov 
dosegel 92. Drugo mesto si je pristreljal z 88 
krogi Miloš Lazič. tekmovalec iz ptujske vo-

jašnice. Tretji je bil s 87 krogi Marjan Spacapan 
(ZRVS Ormož), četrti Vlado Kovačič (ZRVS 
Ormož) in peti Milan Masten (oddelek za 
ljudsko obrambo Ptuj.) Zadela sta vsak po 83 
krogov. 

Poveljnik občinskega štaba TO Jože Perkoje 
podelil tekmovalcem zlate, srebrne in bronaste 
značke občinske strelske zveze, najbolje uvr-
ščenim pa bodo podelili knjižne nagrade na 
svečani akademiji praznika JLA. JOS 

Pogovarjal sem 
se z vojakom 

Pogovarjal sem se s sosedom, ki 
je prišel od vojakov. Pripovedoval 
mi je, kako mu je bilo nerodno, do 
je prišel v Tetovo. Ni imel prija-
telja, bilo pa je tudi spremenjeno 
okolje. Prvo, ko je prišel tja, so ga 
postrigli in mu pokazali posteljo. 
Potem je dobil vojaško obleko. Ze 
drugo jutro je šel iz kasarne. Šli so 
v gore. Ko so se vrnili, je šel na 
stražo. Neki večer je bil na straži. 
Rekel je: ,,Saj je bilo v redu, 1e 
strah me je bilo." Iz grma je en-
krat pokukala mačka. Sem rekel: 
„Stoj, roke kvišku!" Ah, nikjer ni 
bilo nikogar. Ko sem ugotovil, 
koga sem se prestrašil, sem se 
nasmehnil in si oddahnil. 

Ko je to pripovedoval svojim 
prijateljem, smo se vsi smejali. 

Miran PREJAC, 7. a 
OŠ Velika Nedelja 

NOVOLETNI SEJEM, KULTURNE IN HUVISKE 
PREDSTAVE 

v občini Slovenska Bistrica potekajo v teh dneh še 
zadnje intenzivne priprave na praznovanje zadnjih 
dni starega in pričakovanje 1985. leta. 

Tudi letos je osnovni nosilec priprav na novoletna 
praznovanja najmlajših koordinacijski odbor za 
novoletna praznovanja otrok pri Zvezi prijateljev 
mladine občine v sodelovanju s svetom za predšolsko 
vzgojo. Na osnovi izkušenj iz preteklega leta so se 
tudi letos odločili, da bo težišče praznovanj v vrtcih 
in osnovnih šolah na celotnem območju občine, med-
tem ko bodo nosilci občinskih prireditev skrbeli pred-
vsem za časovno usklajevanje in nudenju pomoči ti-
stim sredinam, kjer se bodo pri organiziranju priredi-
tev srečevali s težavami. 

Letošnja osrednja praznovanja bodo na območju 
občine v dneh med 26. in 28. decembrom. V tem času 
bodo v vseh oddelkih Vzgojno varstvenega zavoda 
Oton Zupančič in osnovnih šolah izvedli kulturne 
programe s čajankami. Obiskal pa jih bo tudi dedek 
Mraz, ki bo vsem predšolskim in otrokom staršev 
zaposlenih v bistriški občini s stalnim bivališčem 
izven nje ter duševno in telesno prizadetim otrokom 
podaril darilne pakete. Načrtujejo, da bo dedek Mraz 

letos v tej občini obdaril prek 3300 otrok, medtem ko 
bodo vrtci in osnovne šole sprejeli kolektivna darila. 

Svet za predšolsko vzgojo in koordinacijski odbor 
za novoletna praznovanja pri občinski zvezi prija-
teljev mladine pa sta v dneh osrednjih novoletnih 
prireditev pripravila še filmske predstave za pred-
šolske in šolske otroke v vseh krajih, kjer imajo 
kinodvorano. V krajih kjer teh nimajo, bo Delavska 
univerza predvajala program kratkometražnih filmov 
za najmlajše, pa tudi učencem višjih razredov. 

Osrednji dogodek letošnjih novoletnih praznovanj 
pa bo novost, novoletni sejem v Slovenski Bistrici, 
kjer bodo nekatere delovne organizacije, obrtniki in 
drugi proizvajalci otroških igrač in drugih primernih 
izdelkov po znižanih cenah te tudi prodajali. TOZD 
Planika pa se bo vključila tudi s prodajo igrač, oblek 
in obutve ter slaščic za najmlajše. Sejem pa bo obi-
skoval tudi dedek Mraz. V prodaji bodo sodelovale 
tudi nekatere osnovne šole. Sejem bo trajal 26., 27. 
in 28. decembra od 14. do 18. ure na dvorišču 
družbenopolitičnih organizacij v občini in bo osnova 
za nadaljnje organiziranje podobnih novoletnih 
sejmov v občinskem središču. Viktor Horvat 

Priprave na jubilejno 25. kurentovanje v polnem teku 
Pri ptujskem turističnem in 

folklornem društvu, ki dajeta 
jedro članov organizacijskemu 
odboru za pripravo vsakoletne 
največje folklorno-turistične pri-
reditve v občini, so s pripravami 
na jubilejno prireditev, ki bo 17. 
februarja 1985, pričeli že pred 
dvema mesecema. 2 e takoj na 
začetku so se spopadli s finančnim 
problemom, saj kljub večletnim 
prizadevanjem nismo uspeli za-
gotoviti stalnega vira financiranja 
in se tako rešiti zagat, ki sprem-
ljajo vsakoletne priprave. S tem 
pa seveda ni rečeno, da združeno 
delo in pa zasebniki v ptujski ob-
čini nimajo posluha za kurento-
vanje. 

Grob obračun pove, da bo ju-
bilejna prireditev stala skoraj 2,5 
milijona dinarjev. Pa še s temi 
sredstvi bo potrebno varčevati. 

Največji strošek prireditve so 
prevozi in prehrana. Zato tudi ni 
pričakovati, da bi povečevali šte-
vilo udeležencev od drugod. Res 
pa je tudi, da smo doslej na ku-
rentovanju pokazali že vse sku-
pine iz Slovenije in Hrvatske, ki se 
ob pustu pokažejo. Pri odboru pa 
računajo tudi na nekaj skupin iz 
zamejstva. 

Prve dni februarja bo v okviru 
spremljajočih prireditev tudi slo-

venski posvet o maskah, priprav-
lja ga društvo slovenskih etnolo-
gov. Zanj smo si dolgo prizade-
vali. Prva spremljajoča prireditev 
25. kurentovanja pa je nastop 
ljudskih pevcev, godcev in ple-
salcev. ki bo 19. januar ja . Poleg 
tega bo odbor pripravil še prilož-
nostno razstavo in pa tudi otroško 
maškarado. V Haloškem biserju 
pa so se odločili, da bodo pripra-
vili kmečko gostijo. 

Jubiljena prireditev terja tudi 

primerno okrasitev mesta, zato so 
v odboru tokrat sklenili, da bodo 
za obnovitev zastav namenili ne-
kaj več sredstev kot prejšnja leta. 
Sploh pa so ob tem načeli prob-
lem okraševanja mesta ob takih in 
podobnih prireditvah. Potrebu-
jemo namreč namensko in deko-
rativno zastavo; i 

Odbor je tudi odločil, da bo kot 
vstopnica na kurentovanju znač-
ka, za katero bo potrebno plačati , 
100 dinarjev. M G " 

Celo Avseniki so pripravljeni 
pomaoati 

Več kdo pravi, da so Haloze zelo lep kraj. To ne 
taji tudi pristni Haložan, žal pa kljub lepotam ostaja 
nerazvito območje. V zadnjih nekaj letih je bilo v 
okviru KS Podlehnik narejeno marsikaj pomem-
bnega. Največja pridobitev so modernizacija ceste, 
mriiška veža in vodovod, ki pa na žalost ne služi 
vsem oziroma celo tistim, ki že dalj časa imajo 
napeljano. Upajmo, da bo tudi to urejeno, da se 
pomiri vroča kri. 

Na vodovod pa nemoremo računati v hribovitem 
predelu. Tukaj bodo še naprej služiH studenci glo-
boko v grapah in pa cisterne kje pač so in pa našo 
zvesto gasilsko društvo, ki priskoči na pomoč, kadar 
zmanjka vode. Kdor pozna Sedlašek, Gruškovje, 
Strajno in Rodni vrh, ta tudi pozna težave tukaj 
živečega krajana. V svetu KS se tega dobro zave-
dajo, žal pa ni denarja, da bi se ti kraji izboljšali. Od 
teh ljubih haloških cest je bilo toliko napisanega, da 
že gre na »jetra« skupnosti za ceste in pa vsem v svetu 
KS Podlehnik. Cesta Zakl—Strajna je bila pred leti 
gramozirana, žal pa so nalivi spet naredili svoje. Ker 
je brez smisla ponovno zapravljanje denarja obča-
nov in KS ter skupnosti za ceste sedaj poteka do-

govor. da bi cesto asfaltirali, kar bi bila edina rešitev. 
Glede tega soglaša ansambel bratov Avsenik, da 

priredi v KS Podlehnik koncert. Zbrana sredstva pri 
prodaji stopnic pa nameni za asfalt v Strajno. Pri tem 
pa je treba najti organizatorja, ki bi bil enakega 
mnenja, saj vse skupaj zahteva mnogo truda. 

Seveda pa bi bil izkupiček le del sredstev. 
Občani in lastniki vikendov bi zbrali nekaj 

sredstev skupaj s KS kot edinim faktorjem na tem 
področju. ^ 

Primer je zelo zapleten, treba bi ga bilo rešiti, 
vendar brez družbene pomoči, čeprav se nam po-
nuja izredna priložnost podobna kot v Pesnici pri 
Mariboru, kjer so Avseniki namenili celotni izku-
piček za vodovod. 

Ce bodo gasilsko in prosvetno društvo z vsemi 
dejavniki KS pripravljeni prevzeti organizacijo tega 
velikanskega koncerta, potem bi ga veljalo izvesti na 
praznik občine Ptuj. 

Zaenkrat so še samo besede. Upajmo, da se bodo 
vendarle uresničile, saj je to enkratna priložnost, da 
nam celo Avsenik pomagajo. 

Franc Drobnič 
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KJE SO TRADICIONALNE OBRTI? 
— Gradivo za spoznavanje in 
razumevanje življenja tradicional-
nih (predindustrijskih) obrtnikov 
na območju današnje občine Ptu j . 

V petek, 21. decembra ob 17. uri 
bo v prostorih paviljona Dušana 
Kvedra otvoritev etnološke razsta-

ve z gornj im naslovom, ki jo je 
pripravil Pokrajinski muzej P tu j . 
Razstava obravnava problematiko 
tradicionalnih obrti, ki sodijo po 
etnološki sistematiki s številnimi 
drugimi panogami v sklop go.spo-
darstva. Lahko bi rekli, da pome-
ni Doznavanie eosnodarstva temelj 

vsakršne etnološke raziskave 
določene etične skupine. V našem 
primeru ne gre zgolj za materialni 
aspekt obravnavane problematike 
temveč nam je bilo v ospredju 
vprašanje obrtništva oz. obrti, oz. 
bolje rečeno obrtnikov kot poseb-
ne profesionalne skupine ljudi, 

katerih delo je določalo njihov 
življenjski ritem, njihov vsakdan 
ali če hočete način življenja. 

Razstava oz. raziskava skuša 
opozoriti na nekdaj izredno po-
membno vlogo obrtnikov na 
območju mesta P tu j kot tudi pode-
želja in krajev današnje ptujske ob-
čine. Seveda pa v navezavi na to 
opozar ja na njihovo izginjanje ter 
po vsej verjetnosti tudi na njihovo 
prenehanje, če ne bomo preprečili 
le-tega. Pri tem ne mislimo na 
ohra janje tradicionalnega načina 
življenja obrtnikov, temveč na 
ohranjanje in prenašanje njihove-
ga znanja mlajšim generacijam. 

Razstava oz. raziskava nas v 
začetku popelje skozi srednjeveška 
cehovska združenja in nas seznani 
s spreminjanjem obrtne zakono-
daje, ki je neposredno vplivala na 
življenje oz. omejevanje obrti. Obe 
temi osvetljujeta glavno temo t. j . 
tradicionalne obrti. 

Sledi pregled obrti na P tu ju in 
ostalih krajih ptujske občine, ki je 
nastal na podlagi dosegljivih arhiv-
skih virov. Pri tem smo izpostavili 
preraščanje pletarstva v industrijo 
t. j . , ,P tu jsko p le tarno" . Zatem pa 
n a d r o b n e j e o b r a v n a v a m o 
posamezne tradicionalne obrti. 
Predstavljamo nekdaj najbol j raz-
širjene pa tudi nekaj izjemnih, a 
vendar pomembnih obrti za ptuj-
sko območje. Razstava nam prika-
že bivalna in delovno okolje 
obrtnikov ter delovno orodje v 
njegovi funkciji ter izdelke. 

Tako razstava kot raziskava sta 
nastali na podlagi preučenih arhiv-
skih virov, literature ter anketi-
ranja oz. intervjujev obrtnikov, ki 
se še ukvar ja jo s starimi (predin-
dustrijskimi) obrtmi. Pri tem je 
sodelovalo čez 30 obrtnikov. 

Vabimo vse mlade in stare, 
obrtnike in druge, ki jih omenjena 
tema zanima, da pridejo na otvori-
tev in si ogledajo razstavo. 

Ralf Ceplak 

Ob 30-letnici arhivskega društva 
Slovenije 

V sredo in četrtek (5. in 6. decembra 
1984) je Arhivsko društvo Slovenije 
počastilo svoj 30-letni jubilej s prosla-
vo in s seminarjem v Cankarjevem 
domu in s sprejemom v Klubu dele-
gatov. 

Pred kratkim sem slišala ugovor, le 
čemu je potrebno toliko proslavljati, 
podeljevati priznanja, ko pa so danes 
druge stvari bolj pomembne. Zdi se mi. 
daje s proslavami in s priznanji tudi v 
današnjem času nekako tako. kol je s 
soljo v jedi; če je je preveč, ni užitna, če 
je je premalo ali sploh nič pa spel ne. 
Ravno pravo mero je sicer težko najti, 
vendar smo arhivski delavci oblikovali 
lo našo proslavo tako. da bi bil seminar 
sol za stroko, proslava 30-letnice pa 
zahvala in vzpodbuda posameznikom 
in sprejem možnosti za oblikovanje 
pristnejših medčloveških odnosov. 

Seminarja na temo Uporaba raču-
nalnika v arhivih seje udeležilo nekaj 
več kot 70 arhivskih delavcev in gostov. 
Ing. Stanko Cufar (RSNZ) nas je s 
pomočjo shem in tabel seznanil z 
uporabo informacijskih sredstev v 
dokumentacijski obdelavi. Ing. Štefan 
Fajmut (CGP Delo) je bil za našo 
stroko konkretnejši in je iz prakse 
prikazal možnosti uporabe računal-
niško-mikrofilmskih povezav v arhi-
viranju. Vladimir Bjelič (Savezna 
uprava za radio veze Beograd) nas je 
dobesedno prestavil v svet računal-
ništva in sicer nam je jasno in enos-
tavno prikazal možnosti avtomatske 
obdelave podatkov v pisarniškem 
poslovanju. Vladimir Žumer (ZAL 
Ljubljana) je kot arhivski delavec iz-
hajal iz dosedanje prakse in nanizal 
probleme valorizacije zapisov raču-
nalniških informacij. Avtor je posre-
doval pomembno ugotovitev, da za-
radi nepoznavanja sodobnih medijev 
že izgubljamo del kulturne dediščine. 
Marjan Drnovšek (ZAL Ljubljana) je 

predstavil arhivska informacijska po-
magala in možnosti avtomatske ob-
delave le-teh. 

I/ zadnjega referata naj posredujem 
misel, ki arhivskim delavcem povzroča 
probleme in sicer: če arhivski delavci 
zamudimo vključitev v nova informa-
cijska sredstva, bodo ta osiromašena in 
enostranska, in še drugi problem; ka-
kor hitro bomo začeli sprejemati nove 
informacijske enote (diske, diskete, 
kasete. . . .) moramo imeti možnost 
reproduciranja. če ne bo gradivo ležalo 
mrtvo, uporabnik pa bb šel po infor-
macije tja. kjer mu bodo najlažje dos-
topne. Avtor se zato sprašuje, ah bomo 
sprejeli izziv: nujno bi bilo, če hočemo 
da nas bo prihodnost še poznala. 

Popoldan smo v Okrogli dvorani 
proslavili 30-lelni jubilej. 

Častno predsedstvo: prof. Božo 
Otorepec. arhivska svetnica Majda 
Smole, predsednica Kristina §am-
perl-Purg. prof dr. Vasilij Melik in 
rahivska svetnica Ema Umek. je dos-
tojno vodilo proslavo, ki je bila ses-
tavljena nekako iz treh delov. Osrednji 
dogodek je bila predstavitev knjige 
Arhivski fondi in zbirke v Jugoslaviji 
— SR Slovenije (kot osma knjiga). 636 
strani obsegajočo in zato brez dvoma 
obsežno knjigo je predstavil mg. Sre-
doje Labič — zvezni redaktor. nato 
republiški redaktor Peter Klasinc. na 
koncu pa je dr. France Kresal podal 
oceno. Delovni del je zaključila pesem 
APZ (akademskega pevskega zbora) 
France Prešeren iz Kranja. Slovesnejši 
del je pričel s pozdravom Primož Haiz 
— predstavnik RK SZDL. 30-letnico 
delovanja je orisala M. Oblak Carni, 
dr. Vasilij Melik pa je spregovoril vz-
podbudne besede za arhivske delavce, 
predvsem na področju raziskovanj. 
Predsednik Zveze arhivskih delavcev 
Jugoslavije Nikola Nikolič iz Novega 
Sada je odlikoval društvo s .svojevr-

stnim priznanjem — z umetniško, iz 
kovine izdelano, knjigo. 

V tretjem delu slovesnosti smo po-
delili najzaslužnejšim društvenim de-
lavcem. dolgoletnim arhivskim delav-
cem in zunanjim sodelavcem, prizna-
nja. Priznanje je dobila tudi tovarna 
PRIMAT-F! KOM i7 M;irihora. Med 
2 2 p rej C111 n i k i p - a n I s t a b 11 a 111 d i d v a 
že umrla dolgoletna arhivska delavca 
in sicer prof. Tone Kaišek iz Zgodo-
vinskega arhiva Celje in prof Anton 
Klasinc iz Zgodovinskega arhiva Ptuj. 
Slavje smo zaključili na prisrčnem 
sprejemu v Klubu delegatov. 

Naslednji dan smo nadaljevali s se-
minarjem. Dušan Pivec z Višje teh-
niške šole v Mariboru je podal izkušnje 
pri tvorjenju in izkoriščanju računal-
niško usmerjenih baz podatkov za 
knjižničarstvo ter znanstveno infor-
macijsko dejavnost. Ivan Nemanič iz 
Arhiva SRS je spregovoril o valoriza-
ciji filmskega gradiva. Sledila je de-
monstracija računalnika Iskra Delta. 
Najzanimivejša je bila razprava ki je 
zaključila seminar. Vodilo jo je de-
lovno predsedstvo: dr. Žontar. Peter 
Klasinc. Marjan Drnovšek. Temeljne 
ugotovitve: zbrali smo se. eni zelo vešči 
novih informacijskih sredstev in drugi 
skoraj nič. Ugotovili smo. da morajo 
priti informacije o arhivskih fondih v 
osrednji informacijski center (banko 
podatkov), da bodo uporabniki prišli 
do podatkov s pritiskom na tipko, za 
arhive ni smiselno kupovati velikih 
računalnikov, ker so predragi in ker se 
frekvenca pretoka informacij finančno 
ne obrestuje, nujni pa so mikroraču-
nalniki. preko katerih bomo posredo-
vali podatke v zbirni center. 

Na koncu je bil sprejet sklep, da se 
člani delovnega predsedstva in disku-
tanti sestanejo in dorečejo. kar je tre-
nutno že možno. 

Kristina ŠAMPERL-PURG 

IZ 
IVIUZFJSK5Č 

-Prvi začetki kitajske glasbe sega-
jo po ustnem izročilu v 3 tisočletje 
pred našim štetjem. Dokumentira-
na kitajska glasbena zgodovina 
pa sega v 18. — 12. st. pr. n. št. Iz 
tega obdobja so ohranjena najsta-
rejša kitajska glasbila. V 3. st. pr. 
n. št. pa je na kitajskem dvoru mu-
ziciralo že več orkestrov. Ker je bil 
cesar Si Huang Ti v 3. st. pr. n. št. 
prepričan, da se je kult glasbe raz-
mahnil na račun vseh drugih dejavnosti v državi (poljedelstva, politike 
itd.), je ukazal zažgati vse knjige o glasbi, note in glasbila. Vendar mu je 
sledila dinastija Han, ki je vrnila glasbi stari ugled. Nadaljni razvoj 
kitajske glasbe je zelo pester in bogat. Nan jo so delovali najrazličnejši 
vplivi. Tako vplivi različnih drugih kultur, kot tudi vplivi znotraj Kitajske 

same. V današnji Kitajski je glasba zelo pomembna. Zelo so razširjene 
himne in pesmi komunističnega gibanja. Opere izvaja jo tako v mestih, kot 
po vaseh. Glasbena vzgoja je del šolskega programa. Kljub evropskim 
vplivom pa si prizadevajo oživeti in očuvati tradicionalno glasbo. 

Na Kitajskem je nastalo mnogo glasbil, ki se odlikujejo po lepoti 
zvoka in oblik. Najpomembnejši so idiofoni (samozvočila) in aerofoni 
(zrakovna glasbila). Glasbila delijo po materijalu iz katerega so narejena v 
8 kategorij: kovinska, kamnita, keramična, usnjena, glasbila s svilenimi 
strunami, lesena, iz buč in iz bambusa. 

V naši zbirki imamo glasbilo er-hu. Resonančni t rup je izrezljan iz lesa 
ovit s kačjo kožo. Glasbilo služi kot gosli. 1 

Kr-hu, fototeka etnološkega oddelka, foto Ralf Čeplak. 

1 Tekst je povzet iz knjige — Muzička enciklopedija, Zagreb 1971. 
Ralf Ceplak 

, ,Vedno pogosteje naletim — in pred kratkim celo 
v nekem leposlovnem prevodu — na frazo ,,na štiri 
oči" . Ali imam prav, če menim, da to po nepotreb-
nem prevzemamo iz srbohrvaščine (u četiri oka), ko 
smo Slovenci vsaj včasih govorili , ,med štirimi 
očmi" , kar tudi smiselno bolj odgovarja in zveni lep-
še . " Iz daljšega dopisa Celjana. 

V stalnih besednih z./ezah, kakršna je tudi med 
štirimi očmi, načeloma nič ne spreminjamo. Vsak je-
zik je do njih dospel tako ali drugače, v tej ali oni 
obliki, in te se mora jo držati vsi, ki hočejo veljati za 
uresničevalce danega jezika. Razlika med slovenskim 
in srbohrvaškim reklom je v obeh predlogih in tema 
ustreznih oblikah pridevniške besede in samostalnika. 
To stalnost besednega inventarja rekel radi začnemo 
kršiti, če smo dvo- ali večjezični (še zlasti, če smo to 
le na pol). Tedaj se jezika, npr. pri utrujenosti govo-
rečega, začneta preklapljati, t j . pristojnosti prvega in 
drugega jezika se začno mešati. Seveda do takega 
mešanja lahko prihaja tudi zaradi tega, ker se komu 
zdi malo drugače zasukana srbohrvaška stalna besed-
na zveza imenhnejša od slovenske. Tako je nekaj ča-
sa zlasti v mladinskem slengu namesto slovenskega 
rekla častna beseda prevladovala srbohrvaška častna 
reč. Seveda tudi tega ni mogoče trpeti: za stopnjeva-
nje rekel ne moremo kar tako uporabiti od drugod 
prevzetih besed, ampak to lahko dosežemo s t. i. 

poudar jan jem (pisno ga nakazujemo npr. s podrčrto-
vanjem, s poševnimi črkami, s samimi velikimi črka-
mi ipd.). S pravkar obravnavanim seveda ne smemo 
zamenjevati t. i. obnovitve rekel: imamo jih, ko npr. 
rečemo grenki sladkor po zgledu na grenki riž (znan 
iz italijanskega filma s tem imenom), ali če bi npr. 
prenavljali latinski izrek kruha in iger v Kruha in 
olimpijad. — Pritisk na zgradbo slovenskih stalnih 
besednih zvez prihaja tudi od drugod: svoj čas se je 
Breznik bojeval npr. proti francoski zvezi ramo ob 
rami za kar imamo domače z ramo ob rami (npr. 
bojevati se). — Take po sili variante naših stalnih 
besednih zvez seveda nimajo nič skupnega s pravimi 
našimi variantami, kakor so npr. na vse kriplje, na 
vso moč, na vse pretege, z vsemi silami ipd. Teh vari-
ant ne natezamo na isto kopito, ampak jih upora-
bl jamo po svojem jezikovnem občutku za stilistično 
popestritev in tudi za izražanje delnih pomenskih 
odtenkov. Stalne besedne zveze so svojevrsten pri-
čevalec samobitnosti posameznih jezikov, zato jih 
načeloma ne spreminjamo, še zlasti ne zato, da bi bili 
taki kot drugi. 

Morebitne predloge, kritike in opozorila v zvezi s 
slovenščino v javni rabi pošiljajte na naslov: JEZI-
KOVNO RAZSODIŠČE, Republiška konferenca 
SZDL Slovenije, Ljubljana, Komenskega 7. 

Reklo „med štirimi očmi" ipd. 

M I T J A M E R Š O L 

^ m mdi 
43. nadal jevanje 

Zunanje strani pa so bile tiskane prej in so vsebovale oglase in novice, od 
katerih jih je bilo veliko iz , ,nads tavka" (se pravi, da so bile stare tudi po 
več dni). Posebnost časopisa — oglasi na prvi strani — ki je trajala vse do 
leta 1966, je torej nastala ne kot posledica ,,uredniškega koncepta" , 
ampak zavoljo lagodnosti stavcev. 

V Britaniji imajo zanimivo reklo: zdravniki svoje napake pokopljejo, 
odvetniki jih obesijo, novinarji pa jih objavi jo na prvi strani svojih 
časopisov. 

Nihče verjetno nikoli ne bo mogel prešteti vseh neumnosti in 
spodrsljajev, novinarskih rac in tiskarskih škratov, ki so se pojavili na 
časopisnih straneh. 

Ce na kratko pogledamo razvoj revij, ki že od vsega svojega začetka 
p o n u j a j o bralcem vsak teden ali vsakih štirinajst dni skoncentrirane 
kapsule informacij , analiz, reportaž in komentarjev, seveda lahko 
ugotovijo, da tudi te niso imune pred napakami in manipulacijami. 

In tudi pred propadi ne. Ce kateri časopisni medij, potem so to 
gotovo ilustrirane revije, ki so v neposredni tekmi s televizijo. In v tej tek-
mi imajo revije samo dve možnosti: ali so nekakšen , , sopotn ik" 
televizijskega medija ali pa si mora jo ustvariti lastno bralsko občinstvo. 

Ce pogledamo naše ilustrirane revije ali pa druge, denimo ameriški 
reviji Time ali Life, ne glede na konceptualne usmeritve bržkone lahko 
ugotovimo kako se je bralčev okus polagoma selil od slike na straneh 
revije na mali zaslon. 

Na jbo l j očiten primer soodvisnosti nove tehnologije m novega 

bralstva je nedvomno slovita ameriška revija Life. Zasnovo za revijo je 
konec leta 1935 začrtal lastnik revije Time Henry Luce. Stopil je v stik z 
družbo Donnelly iz Chicaga ki je tiskala Time. Za tisk ilustrirane revije je 
bila potrebna posebna vrsta papir ja , po katerem se barva ob tisku ne bi 
razmazala. Družba Donnelly je s posebno metodo in prevleko obdala 
navadni časopisni papir, naredila pa je tudi posebno naglo sušečo se 
tiskarsko barvo iz petroleja, ki je takoj reagirala na vročino iz grelca v 
tiskarsKem stroju. 

Že ob prvi številki revije Life je bil založnik prijetno presenečen. 
Nameravali so izdati revijo z naklado 400.000 izvodov, toda takoj so 
ugotovili, da jo lahko tiskajo v milijonski nakladi, kajti povpraševanje je 
bilo ogromno. Life bi pravzaprav že takoj tiskali v nakladi poldrugega 
milijona izvodov, vendar za to ni bilo tiskarniških zmogljivosti. Denar pa 
sploh ni bil problem, kajti podje t ja so v reviji odkrila najprimernejše 
mesto za oglase. Revija Life se je naglo razvijala in iz časopisne družbe 
Time, ki jo je Luce ustanovil leta 1923 (Time je letos z velikim pompom 
proslavil svojo šestdesetletnico), je nastal imperij. Life je postal sinonim 
za splošno ilustrirano revijo, ki ustreza najširšim okusom in bralcu s 
pomočjo fotografi je kar se da živo prikaže dogodek ali osebo. 

v TEKMI S TtlfVIZIJO 
Leta 1950 se je v Združenih državah začel vzpon televizije, ki je 

pogoltnila revijo Life z njenim lastnim orožjem, — s slikami, ki jih je 
projicirala dan za dnem v domove milijonov ljudi. Lastniki revije so na ta 
televizijski izziv odgovorili tako, da so poskušali premagati televizijo v 
njenem lastnem lovišču — med gledalci oziroma svojimi bralci. 
Oglaševalcem so ponudili povečano bralsko občinstvo, ki se je lahko 
kosalo s televizijskim. Število bralcev so pri Lifu povečali z raznimi 
komercialnimi prijemi. Novi naročniki so plačali samo 12 dolarjev za 18-
mesečno naročnino ali le 15 centov za izvod, katerega proizvodna cena je 
bila dva dolarja. S tem in še drugimi načini so število naročnikov povišali 
na osem milijonov, toda zvišati so morali tudi ceno oglasnega prostora, če 
so hoteli pokriti izgubo v maloprodaji . Oglasni prostor je seveda kmalu 
postal tako drag, da so akviziterji le težko še našli podjet je , ki bi dalo 

oglas v revijo. Založniki so morali zategadelj dati v ,.vzvratno prestavo". 
Začeli so zniževati naklado, ki so jo prej z največjimi težavami dvigovali. 
Leta 1972, ko je naklada padla na tri milijone izvodov in Life je imel 30 
milijonov dolarjev izgube, so se pri reviji odločili za lastno osmrtnico. 

Podobna usoda je doletela tudi druge znane ameriške revije — 
Colliers, Saturday Evening Post, Look. Ista družba, ki je ustanovila Life, 
je nekaj let po propadu te revije začela izdajati revijo People. Tokrat se je 
Time odločil za nizke proizvodne stroške in nov način prodaje (z revijo 
People so preplavili predvsem supermarkete, po vsebini pa so jo namenili 
l judem, ki želijo čimveč vedeti o znanih televizijskih osebnostih). Prav ta 
preobrat pa jasno kaže na vpliv, ki ga je imel — in ga še ima v najrazli-
čnejših okoljih — televizijski medij na revialni tisk. Zaton revij je v bistvu 
zaton nediferenciranega bralskega trga. Tudi reviji Life in Look sta se 
proti koncu sedemdesetih let spet pojavili na trgu, toda na povsem 
drugačni tržni osnovi; z oglasi, ki so bili preveč specialistični za televizijo 
in preveč splošni za specializirane (strokovne) revije. Pojavili sta se — 
seveda v skromnejšem obsegu — lahko tudi zato, ker se je med 
precejšnjim delom občinstva pojavilo globoko nezadovoljstvo nad 
televizijskim medijem in njegovim programom. Osrednji ameriški reviji 
Time in Newsweek pa sta se preusmerili na evropski trg. 

NOVICA, KI ZADOVOLJI BRALCA 00 VECERA 
Toda kakšni so vsebinski trendi v razvoju revij pa tudi časopisov? Med 

ameriškimi mediji si jemljejo za vzor New York Times, ki menda iz-
polnjuje — po ameriških merilih — tri temeljne naloge sodobnega 
časnika: da povzema novice na zanimiv in privlačen način, da tem 
novicam dodaja takšna poročila, ki zadovolji jo bralca do večera, in da 
bralca zabava in sprosti. New York Times se je s temi nalogami spopadel 
tako, da je opustil del svoje ,,elitistične" podobe, ne da bi pri tem izgubil 
svoje elitne rubrike. Časopis se je času, potrebam in okusu bralcem 
prilagodil z uvedbo štirih prilog (urejajo jih bivši uredniki revij), s 
katerimi časopis obdeluje skozi ves teden rekreativno, prehrambeno, 
gospodinjsko, športno področje človekovega življenja. 

Nadaljevanje prihodnjič 
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Življenje vojaka 

Služenje vojaškega roka je zahtevna, a vendar ponosna naloga. Fant-
le, ki služIjo vojaški rok pres ta ja jo težke vremenske razmere, da se 
jsposobijo za dobro opravljanje svojega dela v takšnih razmerah. 

imam srečo, da sem spoznal, kako živijo fant je v vojaški uniformi, 
i j u t r a j vs ta ja jo ob peti uri. Najpre j telovadijo, da si pridobivajo kondici-
o in se pripravljajo za velike telesne napore. Nato zaj t rkuje jo , da lahko 
spravljajo svoje delo. Saj tudi star pregovor pravi, da brez jela ni dela in 
3rez dela ne jela. Po zajtrku pa grejo opravljat svojih del, ki jih tudi 
lavadno uspešno končajo. Zelo nevarno je delo graničarja, saj je graničar 
/edno v nevarnosti, a vendar je vedno v naravi in v lepoti naše domovine, 
j r an iča r j em prepevajo ptice v gozdu in jim igrajo murni na travnikih. 
Poleti jih hladi senca gozdov in varuje pred sovražniki s svojimi 
varovalnimi barvami. P o delu pa se vsak vojak tudi spočije in ima proste 
jre. Zvečer pa se naje in gre spat, razen če je na straži. Težje je za vojaka 
X)zimi. Res je, da imajo vojaki tople obleke, ki jih varuje jo pred 
Tirazom, vendar je zima neusmiljena in premrazi vojaka tudi skozi toplo 
jbleko. 

Želim si, da bi dobro opravljal delo v vojaški obleki in bi zvesto 
ilužil svoji domovini. 

Dragec MAJCEN, 7. a 
OS Velika Nedelja 

Mladi v Dornavi so 
prebrodili krizo 

Kot že veste j e m l a d i n s k o pros tovol jno de lo v Dornav i n e k a j časa 
bi lo zares mrtvo. Po štirih mesecih so se na jakt ivnejš i zb rah in sklenih, d a 
b o d o spet akt ivno delali . Že na d r u g e m ses tanku so izvolili n o v o vodstvo, 
za p redsedn ika Alojza Hrgo, p o d p r e d s e d n i k a D u š a n a Zeml ja r iča , taj-
nico J a t j a n o Lah in b l aga jn i ča rko Slavico Žlaht ič . 

Vod je komisi j : špor tna in k lubska akt ivnost — Peter Kokol ; k u h u r a 
— Ivan Zemljar ič ; S L O in D A — D r a g o Gri l ; M D A — J a n k o Horva t 
i n fo rmi r an j e m ide jno pol i t ično de lo — J a n k o Horva t . 

Mladi so t rdo pri jel i za delo, sa j j e bil pred n j imi kra jevni praznik , 
ki so ga zelo d o b r o izpeljali . PripraviU so turnir v m a l e m n o g o m e t u in 
s t re l janju ter dosegh v z p o d b u d n e rezul ta te , L in IIL mesto. Zelo d o b r o 
so se izkazali tudi pri akciji p r izade t im po toči. saj so sami pobra l i 
pr idelke po Dornavi . T e s n o so sodelovali tudi s C e n t r o m za mlad insko 
usposab l j an je za S L O mlad ih v Dornav i . D o b r o de lu j e jo na področ ju 
S L O in DS, saj i m a j o svoje vo jno predsedstvo. T a k o so p o dogovoru s 
p r edsedn ikom S Z D L in č l anom predseds tva za S L O izvedli svojo d r u g o 
akci jo — Nič nas ne sme preseneti t i . 

Ena skup ina j e dob i l a nalogo, d a zaščiti b r igadi rsko nasel je in 
občinski štab. D r u g a skup ina so bili d iverzant i , ki m o r a j o uničiti š tab. 
Akci ja j e s tekla o b 19. uri, n a p a d s e j e pričel o b 19.30 uri in t rajal d o 21. 
ure. Na j t ež j e de lo so imeli kurir j i , saj so moral i iskati l judi po gost i lnah 
v Borovcih in Mezgovcih ter pri v e r o u č n e m s rečan ju mlad ih . 

Seveda so se d iverzant i zares znašli, n a p a d l i so iz petih s trani . 
Uspešni so bili trije d iverzant i , ki so n a voz na ožili koruzn ico ter pr išh 
m i m o prve straže, kot d a g redo z n j ive d o m o v . D v a d iverzan ta sta skočila 
z voza, d r u g a dva sta pot nada l j eva la in d rug i s t ražar j u j e uničil. 

V torek 27. n o v e m b r a so i m e h uda rn i ško akcijo, k j e r so očistili 
okolico d o m a k ra j anov . Seda j pa se p r ip rav l j a jo na pros lavo D n e v a J L A 
in 5. t radic ionalni Pokaži , ka j znaš, to veljaš. Pr i redi tev bo 22 .12 . o b 18. 
uri, pr ipravi l i p a so d e n a r n e in p rak t i čne nagrade . Vsi, ki želite nas topat i , 
se pr i javi te p i smeno pri J a n k u Horva tu , D o m a v a 38, 62252, te lefon 
795-178 ali 795-027. 

J a n k o Horva t 

Mi vsi smo pionirji 
29. n o v e m b r a p r a z n u j e m o vsi Jugos lovani rojstni d a n domov ine . 

Praznoval i s m o ga tudi ml Slovenci izven domov ine . Otroci s lovenske 
dopo ln i lne šole s m o se n a n j pr ipravl ja l i dva meseca. Nauči l i s m o se 
veliko lepih pesmic s ka te r imi s m o se predstavil i v reci talu. N a j b o l j všeč 
mi j e bi la v s lovenščino p r evedena »Jugoslavija«. 

Praznoval i s m o v sobo to v špor tn i dvoran i v Seckbachu . M e d 
k u l t u r n i m p r o g r a m o m so bili mal i cicibani sprejet i v Pionirsko orga-
nizacijo. K p razn iku j i m j e čestitala m l a d i n k a Bojana . Predsednik slo-
venskega druš tva Sava j i m j e izročil dar i la . Cic ibani so b ih zelo ponosn i . 
Mi rno so poslušali navod i l a in g lasno ponavl ja l i za R o b i j e m pionirsko 
zaob l jubo . N a n j ihovih bel ih s ra jčkah so ža reh rdeči nage l jn i s p ioni rsko 
rutico. 

Po proslavi ie bila še z a b a v a s p l e som. Vsi s m o se veselili pozno v noč. 
Jaz sem b i f a sp re je ta v P ioni rsko organizac i jo p red d v e m a le toma. 

Od takra t sem zvesta u č e n k a s lovenskega dopo ln i lnega p o u k a . 
A n d r e j a Sinur, 4 "razred, O f f e n b a c h 

Utrinid s Katarininega sejma 
Hočem ali ne tud i j a z sem bil e n o od »zijal« na K a t a r i n i n e m se jmu. 

M o j a pot v šolo pel je p rav p o tistih ul icah, k je r p roda ja lc i razpos tav l ja jo 
svoje stojnice ali pa b lago p r o d a j a j o ka r n a tleh. In bi lo j e k a j videti . O d 
š ivanke d o av tomobi lov . N o , tega zadn j ega so imeli na s to jn icah z 
igračkami . P roda ja l i so nože , d rug i oblači la , t ret j i kičast naki t in Se in še. 
Vsak od nj ih pa j e imel svoj nač in p roda j e . Tisti, ki so p roda ja l i oblači la , 
so p<»kušali pri tegnit i k u p c e z zgodbo , da so j ih nosih slavni igralci in 
pevci. Drug i so trdili za "svoje blago, da j e iz uvoza. Ce si poslušal 
p roda ja lce , j e bi lo vse na jbo l je , ka r p r e m o r e svet, p o n u j e n o n a ulicah 
Ptu ja . L j u d j e so se prerivali gor in dol , od stojnice d o stojnice, spraševal i 
za cene , ogledoval i , t ipali b lago in na jvečkra t nič kup ih . Bilo j e ž ivahno, 
da kar verjet i ni bilo, d a j e to naše mesto. L j u d j e so prišli od blizu in daleč . 
Ka ta r in in se jem p o z n a j o po vsej Sloveniji in tudi de lu Hrvaške . 

Starejši l jud je pravi jo , da je bilo včasih p roda ja lcev in kupcev še več. 
Z a to j e prav, d a s m o sejem ohraniU. T o j e bi lo še v časih, ko še ni bi lo 
trgovin in l jud je niso kupova l i vsak d a n , ker ni bi lo kje, t emveč le 
neka jk ra t na leto o b se jemskih dnev ih . 

Vo jko Belšak, 7 / a , O S Olga Meglič P tu j 

Tudi 
vojakinje 

krepijo moč 
v mladosti naših dedkov in ba-

bic bi l judje mislili, da bo država 
propadla prav zaradi tega, ker so 
dekleta pri vojakih. 

Lansko leto je prva skupina de-
klet pričela z vojaškim urjenjem. 
Program vojaškega usposabljanja 
ie skoraj povsem enak kot za 
fante. Dekleta dokazujejo , da so 
zmožne toliko kot fant je ali še več. 
Vojaški red je pri njih enak kol pri 
fantih: zgodnje vstajanje, name-
ščanje postelj na rob, hitro umiva-
nje, zbor, telovadba, zajtrk, nato 
pa čez dan vojaško usposabljanje 
in druge vojaške obveznosti in 
dela. Vojakinje nimajo težav z 
razstavljanjem pušk, streljanjem in 
podobnimi spretnostmi; prav 
nasprotno, v marsičem prekašajo 
fante, a fant je se ne da jo in se tudi 
potrudijo . . . Tako so spet enaki 
v uspehih in vztrajnosti. Vsem 
dekletom, ki so služila vojaški rok, 
se je čas tri mesece zdel prekratek. 
Dekleta, ki hočejo več, imajo 
možnost študija na vojaški šoli v 
Ljubljani . Vendar ta smer izobra-
ževanja še ni razširjena. Vem, da 
tudi v eni izmed Nemčij že imajo 
dekleta vlogo starešine. 

Dekleta na vseh straneh doka-
zujejo, da so močne kot fantje . Ne 
razumem ljudi, ki mislijo obratno 
in staršev, ki svojih hčera ne pusti-
jo na služenje vojaškega roka. Tu-
di jaz si želim, da bi bila Titova 
vojakinja pa vsaj za tri mesece . . . 

Alenka KRABONJA, 7. a 
OŠ Velika Nedelja 

POMAGALA SEM . . . 
P o m a g a m o lahko starejšim l judem, ko nesejo d o m o v iz p roda ja lne 

polne vrečke ali mamici in očku pri domač ih delih. 
Z očkom sva bila sama doma . Očka je pospravl ja l klei. jaz pa sem 

brala zanimivo knj igo Mamica je odšla k stari mami in ji nesla zdravila 
Okrog desetih sem se spomni la , da bi lahko naredi la kosilo. Sla sem v klet 
po k rompi r in spo toma povedala očku. ka j n a m e r a v a m . Dejal je: »Le 
skuha j kosilo, saj sem že pošteno lačen!« N a b r a l a sem krompir in odšla 
še na vrt po solato Potem sem dala kuha t k rompi r in začela rezati solato. 
T e d a j sem se spomni la , da bi bilo lepo. če bi skuhala Se riž. Vzela sem ga 
iz o m a r e in ga očistila, na to ga da la k u h a t Potem sem vzela meso. ki ga 
je mamica prejšnji dan dala iz konzerva tor ja . ga oprala , posolila in ga 
dala v pečico. Bila .sem prepr ičana, da bom s k u l ^ l a d o b r o kosilo. Vzela 
sem zopet svojo knj igo in začela vneto brati . Cez neka j časa j e začel 
krompir vreti in j e pokrovka kar skakala . Meso bi bilo t reoa politi, da se 
ne bi preveč posušilo in riž bi bilo po t r ebno premešat i . A jaz sem še kar 
napre j brala in bra la . Vsa sem bila za top l jena v branje . K o m e j e očka 
poklical, na j mu pr idem pomaga t , m e j e spomni l , d a j e neka j na robe . 
Odšla sem v k u h i n j o in videla kar lep prizor. K r o m p i r ni imel več vode 
in s e j e prismodil . Riž s e j e prijel na posodo in meso j e bilo črno. ker ga 
nisem polivala z vodo in j e nilo že d a v n o pečeno. Očka m e j e še enkra t 
poklical in k lavrno sem odšla k niemii Vnrašal me ie: »Ja. kai se rja držiš 
kot mila je ra ! K a j se je zgodilo?« Bila sem tiho in mu p o m a g a l a nesti 
zaboj na dvori.šče. Po tem mi je dejal : »Cez m)l ure b o m gotov, glej, da boš 
imela kosilo na mizi!« Povedala sem mu, ka j se mi je zgcxiilo. Bi l je zelo 
žalosten in je dejal , d a bova imela za kosilo le m a ž e n a j a j c a . V tistem času 
je prišla mamica in videla z m e d o v kuhinj i . Bila j e zelo presenečena in 
žalostna hkrati . K l j u b t emu. d a j e bilo kosilo zanič, m e j e mamica 

Pohvalila in rekla, da ji to zelo vefiko pomeni , če jo hočem presenetit i , 
otem smo zares jed l i s a m o ja jca . Po tem d o g o d k u sem dobi la veselje d o 

k u h a n j a in seda j mamici večkrat p o m a g a m in o n a me sproti uči vseh 
skrivnosti k u h a n j a . 

T a n j a Tašner , 
6 / a O S Ivan Spolenak , P tu j 

Priprave mladih gorišniških šahistov 
Na šahovskem prven^stvu O Š G o r i š n i c a j e zmagal T o m o Viher z 12 

točkami, sledijo Miran Cagram 10. Ani ta Ličina 9.5. T o m a ž Kra l j 9 
Andre j Hunje t 8. I rena M u h i č 8 . Borut Kos tan jevec 7,5, Ani ta Voršič7,5 
itd 

V okviru pr iprav za bližrija t e k m o v a n j a so šahisti O S Gor išn ica 
odigrali pri jateljski dvobo j s Šahisti O O Z S M S Moškanjc i . Igrali so 
dvokrožno na II deskah . Po p r i čakovan ju j e visoko zmaga la ekipa 
mladincev, ki .sojo v g lavnem sestavljali bivši člani šahovskega krožka 
osnovne šole. Končn i r e ^ l t a t j e b i l 16,3:5,5 za mladince. Za osnovno šolo 
so osvojili točke: Mi ran Cagran L; I rena Muh ič I; Borut Kos tan jevec 1,5 
in Anita Voršič 2. Za Moškan jce pa Janez Vrbančič 2; Miloš Ličina 1(1); 
M. Vrbančič 2. Kociper 2; Ranf l 1; Roškar 0.5; F. Vrbančič 2; Va lenko 2; 
Flor janič 2; O b r a n 2. 

Razvesel ju je spoznanje , da bivši člani šahovskega krožka OS na-
da l ju j e jo s šahovskim živl jenjem v okol ju , k jer živijo in de la jo . Š tem pa 
krožek uresničuje enega svojih osnovnih ciljev. 

Ai(tivnosti 
smučarskega 

kluba 
Sm učarska sezona je pred vrati, 

smučar j i so polni načrtov, da bi 
č imbol je izkoristili zimsko ob-
dobje . Kakšne b o d o snežne raz-
mere d o m a ali v znanih smučar -
skih centrih je odvisno od vre-
mena . 

K lub /elj i omogoči t i vsem, ki so 
/e l jn i bele opojnosti , da svoje želje 
uresničijo, zato je izdelan prog-
ram. kj(ir lahko vsak na jde zaže-
Ijeno. Ze v d e c e m b r u j e na prog-
ramu strokovni seminar , tečaj za 
sodnike in če bodo ug^odne snežne 
razmere tudi d r u ž i n ^ i s lalom. 

V j a n u a r j u : 
— začetni tečaj za »malošolo« v 

okolici Ptuja; 
— tečj^ smučan j a za osnovno 

šolo Pri Treh kraljin z možnos t jo 
Petdnevnega b ivanja ali o b vsa-
(odnevnem prevozu; 

— vrtec na snegu ob ugodnih 
snežnih r azmerah v okolici Ptuja . 

Vsem šolam in vrtcem bo pos-
lan dopis s kater im b o d o obveš-
čeni starši. Prvi vikend tečaj za 
odrasle bo od 21 .—23. decemnra . 

Prav tako pr ip rav l ja jo z imova-
nja in to: N a Platku nad Opa t i jo 
od 12.—19. j a n u a r j a in od 
1 2 . - 2 6 . j a n u a r j a 1983 — otroci 
do 12 let ima jo 30% popust ; na 
Voglu od 12. d o 19. j a n u a r j a 1985 
— otroci d o 8 let ima jo 30 % po-
pust; na Jahor in i od 17. d o 24. 
j a n u a r j a 1985 — otroci do 12 let 
imajo 30% popust . Rok pri jav za 
z imovanje je 25. december s 
vplači lom akontaci je 3.000 din na 
žiro račun 52400-^8-82838 . Vse 
informaci je o organiz i ran ju zi-
m o v a n j a in za tečaje dobi te pri 
Marij i L u k m a n na tel. 771-564 in v 
{ o p o l d a n s k e m času tel. 77-468. 
Tore j možnost i j e dovolj . Odloči te 
se pravočasno . Člani Smučarske-
ga k luba ima jo pri z imovanju 
popust . 

anc 

Zavrč, 8. novembra 1984: 
Ivanka Fa j fa r , Turški vrh 17; 

Martina Majcenovič, Hrastovec 
26/b; 

Trnovska vas. 15. novembra 
1984: 

Ernest Fras, Trnovska vas 30; 
Janez Arnuga, Ločič 12; Štefan 
Lovrenčič, Sovjak 10; Anica Hor-
vat, Trnovski vrh 31; 

T G A Kidričevo, 20. in 22. novem-
bra 1984: 

Franc Ivančič, Lovrenc 19; 
Branko Lukman, Jurovci 5 /a ; 
Mar jan Kovačec, Zabjak 5; Vili 
Angel, P tujska gora 92; Ivan Kosi, 
Velika Nedelja 1; Janez Bedenik, 
Nadole 13; Feliks Pišek, Apače 
118; Vili Pepelnik, Zupečja vas 10; 
Franc Drevenšek, Soviče 19/a; Jo-
že Žnidarič, Zg. Jablane 4 / a ; Fra-
njo Petek, Slovenska cesta 9; An-
ton Danko, Podvinci 102/a; Mirko 
Vinko, Ilčeva 2; Miran Cafu ta , Ki-
dričevo 68; Anton Kmetec, Slo-
venja vas 22; Franc Božičko, Slape 
22; Alojz Zoreč, Aškerčeva 13; 
Štefan Dončec, Kidričevo 15; Fri-
derik Strucl, Njiverce 13; Rudi 
Bogdan, Vlahovičeva 9; 

Zvonko Klajderič, Mežanova 
18; Rudi Horvat , Kidričevo 18; 
Maks Fijačko, Potrčeva 44; Ivan 
Princi, Podlože 39; Milan Vrabl, 
Sp. Hajdina 52; Alojz Purg, Ma-
kole 11; Franc Milošič, Podlehnik 
50; Zvonko Mohorko, Kidričevo 
13; Vinko Matjašič, Sp. Velovlak 
31; Mar jan Turkuš, Majšperk 24; 
Ivan Kovačič, Apače 112; Boris 
Knez, Ul. 25. ma ja 6; Angela Ska-
za, Draženci 12/a; Jože Murata , 
Kidričevo 2; Elizabeta Milošič, 
Kraigherjeva 23; Jože Jančec, 
Kraigherjeva 23; Marko Adamčič, 
Jurčičeva 11; Erika Meško, Volk-
merjeva 5; Maks Primožič, Breg 
82; Dušan Menoni, Lovrenc 120; 
Terezija Horvat , Kidričevo 18; 
Mirko Zaspan, Kajuhova 3; Ivan 
Voršič, P tu jska 2 /a ; Andre j Je-
renko, Apače 132; Milan Terbuc, 
Sp. Velovlak 20/a ; Roman Jus, 
Njiverce 39/a; 

Olga Meglič, P tu j , 21. novembra 
1984: 

Mar jan Kolednik, Brezovec 24; 
Milan Petrovič, Pristava 45; Zvon-
ko Ozmec, Placarovci 4; Branko 
Lovrec, Kraigherjeva 31; Anton 
Topolovec, Velika Varnica 15; 
Martin Podhostnik, Repišče 29; 
Srečko Ceh, Podvinci 109; Milan 
Geč, Zamušani 29/a ; Stanko Me-
glič, Spuhlja 65; Ivan Ropič, Stu-
rmovec 27; Vinko Kostanjevec, 
Nova as 5 /a ; Martin Zaje, Hau-
ptmaničeva 4; Vlado, Lozinšek, 
Krčevina 108; Anion "BratuSek, 
Cirkulane 44; Ra jko Bromše, Ga-
jevci 8 / a ; Anica Ljubeč, Npva vas 
26/b ; Milan Ceh, Podvinci 109; 
Stanko Cuš, Zamušani 12/a; Jože 
Gol, Gradišča 103; Mari ja Jakolič, 
Mestni vrh 22; Andrej -Frangež, 
OKerčeva 7; Miran Vavpotič, Slo-
venski trg 3; Emil Toplak, Potrče-
va 42. 

Podlehnik, 22. novembra 1984: 
Kristina Sirec, Gruškovje 3; 

Franc Curič, Sedlašek 34; Stanko 

Vavpotič, Stanošina 12; Janko 
Gajšek, Gorca 3/a; Janez Kurež, 
Gorca 1; Franc Cafuta , Zagrebška 
119; Andrej Belšak, Podlehnik 
2 /d . 

ELKO Ptu j in Maribor, novem-
ber 1984: 

Marija Voda, Dolič 10; Majda 
Cuš, Bukovci 24/a ; 

TGA Kidričevo, november 1984 
Stanko Menoni, Nova vas 85. 

AGIS P tu j , novembra 1984: 
Stanko Petek, Hlaponci 48; 

Stanko Vertič, Dornava 56; Dipl. 
ing. Weigl Emerik, Potrčeva 50/a; 
Ignac Habjanič , Kariževa 3; Filip 
Pisar, Žgečeva 8; Anton Bubnjar , 
Grajenščak 74. 

TAM Maribor, november 1984: 
Anton Krajnc, Skorišnjak; 

Franc Ljubeč, Spuhlje 132/a; 
Branko Zaje, Lackova 3; Danijel 
Tašner, Kraigherjeva 7; Milan Kir-
biš, Kungota 1; Slavko Intihar, 
Kungota 32; Alojz Samec, Zagreb-
ška 115; Janko Zamuda, Osluševci 
39; Janez Furek, Hajdoše 39; 
Mar jan Ratek, Dornava 99; Mirko 
Kotnik, Potrčeva 32; Justina Ze-
rak, Cučkova 11; Božo Knapič, 
Markovci 33/a ; Franc Zmauc, 
Zagorci 59/a; Tejo Mrkonjič, Ro-
že Luksemburg 27; Mirko Krajn-
čič, Kraigherjeva 24; Boris Kuko-
vec, M C D 12 Andrej Matjašič, Sel-
ška 6; Bogomir Petek, Potrčeva 
33; Rastislav Vnuk, Ziherlova 12; 
Anton Sagadin, Gerečja vas 61; 
Janko Stergar, Krčevina 82; Milan 
Kelenc, Mestni vrh 28; Alojz 
Jakomini, Vodova 4; Albin 
Gabrovec, Slatina 46; Anton Vuči-
na. Gra jena 26; Konrad Mohorko, 
Maistrova 11; 

Polenšak, 27, novembra 1984: 
Mar jan Peteršič, Polenšak 6 /a ; 

Anton Lorenčič, Bratislavci 19; 
Milan Lorenčič, Bratislavci 19; 
Mar jan Majcen, Bratislavci 44; 
Toni Gajzer, Bratislavci 57; Bran-
ko Stebih, Lasigovci l / a ; Milena 
Majcen, Lasigovci 1; Jože Krajnc, 
Hlaponci 52; Anton Kožar, 
Hlaponci 35; Liza Kožar, Hlapon-
ci 35; Jožef Petek, Polenci 33; Ja-
nez Petek, Polenci 36/a; Milan 
Lehar, Polenšak 29; Otibja Plohi, 
Polenci 42 /a ; Albin Marin, Polen-
ci 31; Zlatko Hojinik, Bratislavci 
53; Franc Petek, Bratislavci 58; 
Franc Zavec, Polenšak 17; Franc 
StraSek, Polenšak 10; Franc Kuha-
rič, Polenšak 7 / b ; Stanko Majcen, 
Polenci 19; Ivan Lebar, Polenšak 
29; Angela Petek, Brezovci 1; Lizi-
ka Segula, Polenšak 16; Kristina 
Stebih, Polenšak 25; Anton Mer-
nik, Slomi 7; Jože Plohi, Brezovci 
6; Alojz Janžekovič, Polenci 4; 
Franc Kovačec, Slomi 1; Alojz 
Kvas, Polenšak 1; 

Videm, 27. novembra 1984: 

Janez Habjanič, Jurovci 1; 
Alojz Lainšček, Pobrežje 57; Bo-
jan Murko, Pobrežje 57; Franc 
Skok, Šturmovci 10; Alojz Petro-
vič, Vareja 14/b;, Zvonko Korpič, 
Dravci 4; Jože Skok, Videm 49; 

Posamezniki, november 1984: 

Mar jan Jus, Ptujska gora 2; Ve-
ra Grame, Ziherlova pl.; Ivan 
Rajšp, Trnovska vas 62; Rajko 
Dežman, Kraigherjeva 31; Ignac 
Rašl, Zabjak 26; Anton Ratek, 
Vintarovci 8; Janko Fras, Potrčeva 
22; Marica Ferk, Cankarjeva 7; 
Branko dr. Vukasovič, Vespa-
zianova 13; Danijel Gojkovič, 
Ziheriova 7; Janko Gajšek, 
Podlehnik 61; Danica Teskač, 
Krčevina 49; Milan Predikaka, 
Ptujska gora 33; Branko Laura , 
Tibolci 47; Mar jan Pišek, Ponger-
ce 27/a; Janez Dolenc, Pleterje 10; 
Maks Beranič, Lovrenc 2; Milan 
Gajzer, Gruškovje 31; Franc Lov-
renčič, Krčevina 37; Franc Hvavc, 
Pobrežje 170; Greta Herak, 
Kvedrova 2; Peter Dukarič, Slo-
venjegoriška 1; AnkaZebec , Greg. 
drevored 9; Zvonko Hazenmali, 
Mihovce 28; Ivan Lazar, Obrež 48; 
Martin Kramar, Pavlovci 18; Mir-
ko Lukner, Flegeričeva 6; Konrad 
Letič, Mejna cesta 30; Vinko Reš, 
Ulica V. prekomorske 7; Marjan 
Kazesberger, Mestni vrh 88; Bojan 
Skerget, Lovrenc 37/a; Anton 
Trantura, Savinjsko 21; Davorin 
Lebar ,Gorišnica 93; Ivan Pernat , 
Ulica 25. maja 8; Alojz Geč, 
Pobrežje 38; Stanko Pernat , 
Cirkovce 20; Bojan Učakar, Potr-
čeva 40; Mirko Horvat , Trg 
svobode 1; Jože Bezjak, Bukovci 
109; Drago Vrtič, i Dornava 136; 
Anica Hedl, Grajena 42; Darinka 
Voda, Mestni vrh 71; Mari ja 
Kramberger, Aškerčeva 14; Bran-
ko Lah, Podvinci 101; Mar jana 
Bombek, Trubarjeva 7; Zlatko 
SturcI, Drav. vrh 2 / a ; Mar jan 
Kac, Zlatoličje 23; Jožica Petrovič, 
Arbaj ter jeva 2; Sonja Vukojevič, 
Ciril-Metodov drevored 11; Milan 
Žižek, Ziherlova 10: Franc Kelenc, 
B u ^ n a 33/a; Peter Bombek, Se-
ronova 18; 

TAM, Ptu j , 4. dscembra 1984: 

Bojan Vaupotič, Zgečeva 6; 
Fran jo Golenko, Dravska 3; Mar-
jan Trebovšek, Zgečeva 10; Ivan 
Bartolič, Langusova 30; Alojz Pe-
tek, Grajenščak 20. 

AGIS, P tu j , 4. decembra 1984: 

Stanko Krajnc, Hajdoše 29; 
Zdravko Strucl, Kvedrova 2, Ptuj ; 
Marjan Meglič, Spuhlja 65; Milan 
Bodanovič, Prešernova 12; Milan 
Arnuš, Podvinci 92; Milan Rižnar, 
Trubarjeva 13; Janko Meško, 

Mihovci 14/a; Branko Cuš, Mez-
govci 57; Anton Mohorko, Trno-
vec 11; Martin Novak (Segula), 
Rotman 30; Andrej Lozinšek, Kr-
čevina 103; Milan Marinič, Ločki 
vrh 21; Mar jan Korpar, Osluševci 
51; Anton Strucl, Kungota 83; 
Angela Meško, Mezgovci 56/a ; 
Franc Beranič, Lackova 22; Jakob 
Hebar, Kraigherjeva 35; Janez La-
čen, Kraigherjeva 25; Ivan Vid-
mar, Pobrežje 23/a; Jože Skok, 
Vel. Varnica 69; Andrej Kozel, 
Vel. Varnica 69; Jože Kozel, Ve l 
Varnica 57; Marija Ciglar, Vel. 
vrh 5; Stanislav Koren, Ul. B. 
Kraigherja 21; Milan Vodušek, 
Placarovci 18; Franc Crešnik, 
Stojnci 137; Mihael Gomboc, Sp. 
Hajdina 97; Martin Milošič, Spuh-
lja 38; Jože Nadelsberger, Zg. Pri-
stava 16; Roman Fridauer, 
Kvedrova 5; Stanko Faj t , Majski 
vrh 53; Jakob Kmetec, Videm 66; 
Jože Zemljarič, Spuhlje 93/a ; Fr-
anc Lacko, Drstelja 21; Milan Pe-
tek, Podvinci 69; Oto Mesarič, Ci-
ril-Metodov drevored 17; Martin 
Majer, Mezgovci 57; Branko Vise-
n jak . Slovenski trg 11; Andrej Bel-
šak, Tomšičeva 41; Ivan Lesjak, 
Nova vas 17; Martin Turnšek, 
Škroba 29; Marjan Huzjak , Ul. 5. 
prekom. b. 5; Drago Mazera, Ul. 
A. Kaučevič 2; Martin Golob, 
Cehova 3; Albin Hrepevnik, 
Kraigherjeva 34; Milan Granda, 
Slomi 16; Silvo Zupanič, Pergerje-
va 1; 

Sava Kranj — T O Z D G u m a m a 
Ptu j , 4. decembra 1984: 

Erna Hvaleč, Arbajter jeva 7; 
Marjan Sok, Borovci 25; Janko 
Zupanič, Stojnci 137; Slavko 
Bedenik, Ptujska gora 107; Marija 
Arnuš, Ziherlova pl. 3; Viktor 
Bezjak, Strelci 15; Janez Kovačec, 
Slomi 1; Franc Kramberger, Placar 
65; Miran Zorčič, Trstenjakova 1; 

Gori šnica, 6. decembra 1984: 

Pavla Vinko, Gorišnica 81; Olga 
Tušak, Goričnica 115; Ivan Ke-
lenc, Tibolci 44; Mira Zmazek, 
Gorišnica 129/a; Frančka Petek, 
Gajevci 34; Betka Praprotnik, Na 
obrežju 15; Saša Ilec, Potrčeva 28; 
Juri j Cvitanič, Markovci 33/a ; 
Martin Mikša, Zamušani 75; 
Mihaela Snepf, Vide Alič 8; Alojz 
Bezjak, Placarovci 9; Jože Muhič, 
Mala vas 7; Milena Majerič, 
Moškajnci 23; Mina Hrestak, 
Tibolci 14/a; Mirko Vojsk, Pla-
carovci 7; Ivan Kociper, Placarov-
ci 3; Konrad Pivko, Placarovci 5; 
Franc VečerjeviC, Osluševci 10; 
Slava Suman, Gorišnica 40; Milan 
Toplak. Gorišnica 8; Mojca Top-
lak. Gorišnica 7; Marija Fric. 
Gorišnica 73; Elizabeta Kolman-
čič, Gorišnica 49; Metka Žnida-
rič, Gorišnica 38; Marjan Sok, 
Zamušani 9; Franc Kralj, Gorišni-
ca 62/b ; Marta Golob, Tibolci 19; 
Danica Janžekovič, Tibolci 59; 
Rajko Janžekovič, Tibolci 59; 
Elizabeta Kokot, Tibolci 29; Jože-
fa Sacer, Gajevci 51; 
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KOŠARKA 

Ptui-
Radgona 80:73 

(45:33) 
Ptujčani so s prepričljivo in dob-

ro igro nadigrali solidno ekipo, ki 
je ob koncu morala priznati zmago 
domačinov. 

Pri domačinih se je v ritmu igre 
poznal tritedenski premor, saj so 
po pridobljeni prednosti nekajkrat 
popustili in dovolili gostom, da so 
rezultat znižali. 

V začetku so Ptujčani z igro mož 
na moža uspeli goste zmesti ter si že 
v prvih minutah ustvariti vodstvo. 
Ob minuti odmora v 12. minuti igre 
je bilo stanje 25:17, do polčasa pa 
so domačini prednost obdržali. 

V nadaljevanju je moral zaradi 5 
osebnih napak igro zapustiti Cobelj 
(v 28. minuti), kar so gostje izkori-
stili in rezultat znižali na vsega tri 
točke razlike. 

Ponovno so domačini zaigrali 
bolj zbrano in si v zadnjih minutah 
nabrali prednost, ki je zadostovala 
za zmago. Sodnika Vračko iz Mari-
bora in Andrič iz Slovenj Gradca 
sta tekmo pred 30 gledalci dobro 
vodila. 

Za P tu j so bili uspešni: Filipič 2, 
Damiš 11, Marčič 4, Kotnik 18, Be-
ranič 16, Cobelj 5, Purič 13, Čabri-
jan 2,. Vučinič 12; za Radgono pa: 
Nekrep 8, Senekovič 6, Mulec 12, 
Skof 1, Doki 18 in Fridau 22. 

anc 

SLOVAN-PTUJ 57:53(24:25) 
V petem kolu prvenstva v 11. S K L za članice sta se 

v Ljubl jani srečali d o s e d a j še neporažen i ekipi, 
Slovan je t r enu tno prvi. Ptuj pa tretji (vmes j e Lo-
kainvest). T a k o pr is t ranskega so jenja in nav i j an j a za 
d o m a č o ekipo ne p o m n i j o niti starejše igralke iz 
p tu jske ekipe. L jub l janska sodnika Mladenovič in 
Stankovič sta j im zmago d o b e s e d n o ukrad la . T e k m a 
je bila sicer pravi derbi . P tu jčanke so z b o r b e n o igro 
vodile d o zakl jučka srečania. D o b r e tri m i n u t e pred 

koncem so vodile celo z 49:42. Tak ra t pa sta sodnika 
z nerazuml j iv im doso j an j em osebnih napak p o m a -
gala d o m a č i n k a m d o zmage. V soboto se b o d o ig-
ralke Ptuja d o m a pKjmerile z d rugouvrščeno ekipo 
Lokainvest . Srečanje se bo začelo ob 17. uri. 

Ptuj: K o m i k 4. Vučinič, Murko . Vogrinec 12. 
Rozman , Kukovec 6, Jane , J. Sirec, Krničar . Pa jenk 
9. M, Sirec 22. 

I. Z. 

NAMIZNI TENIS 

Zmaga 
in poraz NTK 

Petovie 
članice NTK Petovie so imele v 

soboto in nedeljo dve srečanji med-
republiške lige — zahod. V soboto 
so igrale v Vinkovcih z istoimensko 
ekipo in zmagale z rezultatom 7:2. 
Trikrat sta zmagali Sanja Džankič 
in Tan j a Sinic, enkrat pa Tamara 
Kampuš. 

V nedeljo so se pomerile v Tuzli z 
drugouvrščeno ekipo Kreka—Je-
dinstvo in izgubile z rezultatom 1:8. 
Točko je NTK Petoviji priigrala 
Sanja Džankič. 

Pionirke so igrale na republi-
škem selekcijskem turnirju v Zalo-
gu. Simona Jaušovec je bila v prvi 
skupini osma, Alenka Pišek v drugi 
tretja in Bojana Ratajc v isti skupi-
ni deseta. 

UM 

Mirko Vindiš znova uspešen 
Mirko Vindiš iz p tu jskega at letskega k luba je 

znova dokazal , da se pribl ižuje j ugos lovanskemu 
vrhu v tekih na dolge proge. V nede l jo j e namreč 
prepričl j ivo dobil osmi t radicionalni tek prve ju -
gos ovanske samopos t režnice v Varažd inu . Progo 
od Varažd ina do Ivanca (21 k i lometrov) j e pretekel 
v eni uri. šestih minu tah in 35 s e k u n d a h , zasledo-
valce pa p remaga l s skora j e n o m i n u t n o prednos t jo . 

Drugi je bil lanski zmagovalec Gav ranov ič ( D i n a m o 
iz Zagreba) , tretji pa znani do lgoprogaš M a r j a n 
Krempl iz Mar ibora . Mirko je hkrat i kar za dve 

minut i izboljšal rekord proge. T a k o j e znova do-
kazal, da mu velja nameni t i še več pozornost i . V 
klubu ,se sicer t rudi jo, venda r m u pogojev sami ne 
more jo izboljšati. Vindiš je n a m r e č g radben i dela-
vec. dela s polnim de lovnim časom in n ima ure jene 
ustrezne prehrane , ki j e za do lgoprogaše nu jna . V 
Mar iboru , kjer j e delal prej . so m u omogočil i krajši 
delovni čas. Prav bi bilo. d a tudi v Ptuju enkra t 
na red imo kaj več kot pa s a m o zagotovitev osnovnih 
pogojev. Mirko si to po rezultat ih in iz redno za-
vzetim delom prav gotovo zasluži! 

1. kotar 

Strelsko tekmovanje ob dnevu JLA 
Ptujski strelci so se v nedeljo, 16. 

decembra pomerili na tradicional-
nem tekmovanju ob Dnevu JLA. 
Tako so se vključili v širši krog pra-
znovanj Dneva armade, ki bodo 
potekala širom ptujske občine. 

Strelskega tekmovanja se je 
udeležilo prek sedemdeset strelcev 
iz vseh strelskih družin. Nastopilo 
je osem popolnih in pet nepopolnih 
ekip. Vrstni red ekip: Turnišče-1 
863, Agis 853, Kidričevo-1 841, 
Draženci 841, Železničar 812, Ki-

dričevo-11 805, Opekar 762, Trnov-
ska vas 724, Jože Lacko 653, Tur-
nišče-11 641, Gradnje 549, Mip481 
in Perutnina 439. 

Najboljši posamezniki: Rudi Ser-
dinšek (Opekar) 180, Ludvik Pšajd 
(J. Lacko) 180, Zdenka Matjašič 
(Turnišče) 180, Zvonko Hajduk 
(Agis) 180, Tonči Planine (Turni-
šče) 175, Jože Kokovnik (Dražen-
ci) 175, Miran Skok (Železničar) in 
David Ribič (Turnišče) 174, Lidija 
Krničar (Draženci) 173. 

Tekmovanje je organizirala OSZ 
Ptu j in je bilo izvedeno na njiho-
vem strelišču. Veliko delo pa so 
opravili sodniki OSZ Ptu j . Nasled-
nja tekmovanja bodo prihodnje le-
to in sicer: občinsko prvenstvo v 
standardnem zračnem orožju v ne-
deljo 13. j anuar ja in 111. kolo ob-
činske lige 20. januar ja 1985. 

Ptujski strelci pa želijo vsem 
bralcem Tednika in občanom 
občine P tu j prijetno in veselo ter 
sreče polno novo leto 1985! ZB 

Novi uspeh Alojza Trstenjaka v Zagrebu 
v nedel jo . 9. d e c e m b r a je bilo v Zag rebu d rugo 

pozivno kon t ro lno prvenstvo Jugoslavi je v strelja-
nju s s t a n d a r d n i m zračnim orož jem. V s t re l janju s 
s t a n d a r d n o z račno pištolo je slavil F r a n j o Perge s 
577 krogi (od 600 možnih) , ki j e b i l tudi k a n d i d a t za 
ol impijske igre v tem letu. 

Odl ično d rugo mesto j e osvojil Alojz Trs ten jak s 
576 krogi, nekdan j i član S D Jože Lacko Ptuj . seda j 

član SD Mrož iz Titovega Velenja . V e n d a r v zad-
njem času razmišl ja o vrnitvi v mat ično d ruž ino v 
kateri je tudi pričel z uspehi v strelstvu. Seveda ga 
prijatelji in strelci iz S D Jože Lacko z odpr t imi 
rokami pr ičakuje jo . N a koncu pa mu z a ž e h m o v tej 
tekmovalni sezoni še veliko uspehov in srečno 
vrnitev v Ptuj! 

ZB 

V KRATKEM SEJA SKUPŠČINE TKS 
Danes teden, torej 27. d e c e m b r a se bodo na 

deveti seji sestali delegat i obeh zborov skupščine 
te jesnokul tu rne skupnost i občine Ptuj . N a j p r e j 
bodo obravnava l i izvedbo f inančnega p r o g r a m a 
skupnost i v letošnjih devetih mesecih in rebalans . Z 
reba lansom ( p o r a č u n o m ) bi nekol iko izboljšali 
osebne d o h o d k e zaposlenih (v okviru dovol jenega) , 
del nameni l i za vzdrževanje objektov , večji del pa 
razdelili k lubom tekmova lnega športa , ki so ga vi-
soke cene prevozov, o p r e m e in drtSgega kar precej 
stisnile. Vse to bo m o ž n o pod pogo jem, d a bo iz 

prispevne s topnje zb rano toliko d e n a r j a kot j e pla-
nirano. V nada l j evan ju bo beseda o osnu tku pro-
g rama skupnost i v letu 1985, o p r i spevn ih s topn jah 
v prvih mesecih p r ihodn jega leta, sprejeli pa b o d o 
tudi običajni sklep o začasnem financiranju d o 
sprejet ja finančnega načr ta . N a d n e v n e m redu j e 
tudi anal iza te lesnokul turne de javnos t i v m inu l em 
obdob ju in osnutek razvojnih možnost i . O tem je 
bila beseda na pre j šn jem zasedan ju zborov občinske 
skup.ščine. zato b o d o de lega tom posredovan i takrat 
sprejeti sklepi. 1. kotar 

Bloudkova plaketa Filipu Leščaku 
Med mladimi, ki jim šport 

pomeni velik del življenja, je tudi 
23-letni član judo kluba IMPOL. 
Uspehi na športnem področju so 
prav gotovo največja nagrada za 
vloženi trud in žrtvovani prosti 
čas. Teh pa prav v zadnjih letih ne 
manjka . Dosegli so celo tolike 
razsežnosti, da se športnim delav-
cem Slovenije ni bilo težko odloči-
ti, komu podeUti letošnjo Bloud-
kovo nagrado. Med najzaslužnej-
šimi je bil tudi Filip Leščak, ki se 
je športu, predvsem judu, posvetil 
že pred 14 leti, ko se je vključil v 
pionirske vrste, kjer je leta 1974 in 
1975 postal republiški in državni 
prvak. Tudi prestavitev v višji, to 
je razred mladincev, mlademu Fili-
pu ni delala večjih težav, saj se je 
že takrat s trdim in zavzetim delom 
prebil med najboljše tudi v 
mladinski konkurenci slovenskega 
in jugoslovanskega juda. V letih 
1976 in 1979 je osvojil v mladinski 
konkurenci naslov državnega 
prvaka, v leuh 1977 in 1978 pa je 
bil tretji na državnih prvenstvih. 

Kot 17-letni fant je že imel veli-
ke borbene izkušnje v judu in so 
Filipa Leščaka sprejeli v članske 

vrste JK IMPOL. Že v letu 1978 je 
na državnem prvenstvu osvojil v 
članski konkurenci lahke kategori-
je prvo mesto, ki ga je osvojil tudi 
v letih 1981 in 1982, ko je že tek-
moval v srednji kategoriji. Prav 
tako uspešen pa j e bil v zadnjih le-
tih v mednarodni konkurenci. Kar 
dvakrat je osvojil drugo mesto n ^ 
balkanskih igrah, enkrat pa je bil 
na teh igrah tretji. Trikrat se je 
uvrstil tudi na najvišji vrh na 
mediteranskih igrah. Pomembne 
so njegove uvrstitve na evropskih 
prvenstvih. Med največje športne 
dosežke pa Filip Leščak uvršča 5. 
mesto na evropskem prvenstvu leta 
1982, osvojitev 5. mesta na svetov-
nem prvenstvu leta 1983 in kot vrh 
dosedanjih uspehov, 5. mesto na 
olimpijskih igrah v Los Angelesu. 

Kar težko oi danes našteli številna 
odličja, pokale in druga priznanja, 
ki jih je osvojil na številnih doma-
čih turnirjih. Gre za prek 20 
osvojenih pokalov, okoli 60 

Filip Leščak 

medalj, o diplomah pa je že kar 
težko povedati zadnjo številko. Si-
cer pa zbirka odličij, tega prav 
gotovo trenutno najuspešnejšega 

športnika občine Slovenska Bistri-
ca pa tudi v slovenskem in držav-
nem merilu, še ni zaključena, saj je 
prepričan, da bo z nastopanjem 
tako v konkurenci posameznikov 
kot tudi v vrstah JK IMPOL še 
dolgo nadaljeval. Šport je postal 
že del njegovega vsakodnevnega 
življenja, saj veliko časa prebije na 
treningih doma in z državno re-
prezentanco. Ob tem pa je tudi 
eden najuspešnejših članov prve 
ekipe JK IMPOL, ki se je letos 
uvrstila v polfinale pokala evrop-
skih prvakov, lani pa je osvojila 
tudi državno prvenstvo. 

O prihodnjosti judoist Filip 
Leščak iz Slovenske Bistrice sko-
rajda ne želi govoriti, saj je še 
kondiciji kot zatr juje. Ko pa bo z 
aktivnimi tekmovanji prenehal, je 
prepričan, da bo tako kot so v pr-
vih letih srečevanja z judom njemu 
pomagali starejši izkušnejši prija-
telji tudi on pomagal mlajšim 
generacijam priti do skrivnosti v 
judo športu. 

Tekst in foto: 
Viktor Horvat 

Ptujski in ormoški karateisti zmagujejo 
N a t re t jem že t rad ic iona lnem odpr t em 

prvenstvu Slovenije v semi contact športu so 
Ptujčani in Ormožan i dosegli zavidljive uspe-
he. Prvenstvo je bilo v Zagor ju . N a n j e m j e 
nastopi lo kar 60 tekmovalcev iz osmih klubov 
Slovenije. 

Iz P tu ja so se t ekmovan ja udeležili: Alojz 
Vidovič. Martin G o l o b in Gorazd Stumbergcr. 
iz O r m o ž a pa Vlado Fras. Mil in K . >taj i Cri 
Zadravec . 

V na lažji kategori j i d o 57 kg j e Crt Zad i avec 
zmagaf v pc i f i r . i lu . prav tako pa tudi Vlado 

' x u p a j sti. se tako pomer i la v finalu. 

Zmaga l je Zadravec z rezul ta tom 10:8 ter tako 
osvojil prvo mesto. Milan K o r o t a j je v polf inalu 
izgubil in osvojil 3. mesto. 

Alojz Vidovič je tudi na tem prvenstvu do-
kazal. d a j e brez d v o m a eden najbol jš ih kara-
teistov. saj je p remaga l vse tri naspro tn ike in v 
finalnem d v o b o j u , še Kr ižana iz Zag reba z 
rezul ta tom 6:2 in tako stopil na zmagova lno 
stitpnico. Poročali smo že. da j e Vidovič na 
nedavnem svetovnem prvenstvu v Koblenzu v 
ZR Nemčij i v kategorij i do 65 kg z zelenimi 
pa.sovi zasedel prvo mesto in postal prvak sveta. 

Gorazd Stumberger se je pr^d kratkim vrnil 

iz JLA. T a k o j na prvem t ekmovan ju je dokazal , 
d a j e še v d o k a j dobr i formi, s ^ j e p remaga l dva 
nasprotnika . Klonil j e šele v fi^nalu in osvojil 2. 
mesto. Mart in Go lob , sicer vice prvak sveta, j e 
v kategorij i nad 75 kg v finalnem dvobo ju 
p remočno premagal svojega naspro tn ika Ba-
šelja iz Zagor ja z rezul ta tom 8:4. 

Borbe .so bile zanimive. To pomeni , da so 
tekmovalci vse bolje pr ipravl jeni , kar brez 
d v o m a velja tudi za P tu jčane in O r m o ž a n e . 
Prvouvr.ščeni so dobili pt)ziačene kipce, d r u g o 
m tret jeuvrščeni pa medal je . 

f r an jo hovnik 

DRUGO KOLO OBČINSKE LIGE 
v petek, 7. decembra je bilo na strelišču O S Z Ptuj d r u g o kolo 

občinske lige v s t re l janju s serijsko zračno puško. Drugega kola se j e 
udeležilo prek 70 strelcev iz strelskih družin občine Ptuj. 

Vrstni red po končanem t ekmovan ju v ekipni konkurenc i j e nas-
lednji: T u r n i š č e - 1 1048, Agis—1 1047, Kidr ičevo—I 1035, M I P 1022, 
Turnišče—11 1020. G r a d n j e — I 1007,JožeLacko995, Kidr ičevo—II993, 
Železničar 984, Draženci 982, sledijo: Agis—II, Opeka r—I , Perutn ina , 
E m o n a — K K , Trnovska vas, O p e k a r — I I , Vitomarci , G r a d n j e — I I . 

Najbol jš i posamezniki v tem kolu: F ranc Simonič (Agis) 272, 
Ludvik Pšajd 268, Branko Zupan ič 267 (oba J. Lacko), Z v o n k o H a j d u k 
(Agis) 266 in Jur i j L a m u t (Kidr ičevo) z 265 krogli. 

Vrstni red po obeh kolih: 
Ekipno: T u r n i , š č e - 1 2096, K i d r i č e v o - I 2076, A g i s - I 2070, M I P 

2029, Jože Lacko 1992, Turnišče—II 1991, Draženci 1980, Železničar 
1972. G r a d n j e - I 1971, J. L. E m o n a - K K 1873, Peru tn ina 1847, Ope -
kar—1 1836, Trnovska vas 1748, Vitomarci 1731, Agis—II 1693, Ope -
k a r - l l 1682. G r a d n j e - I I 771, in Videm 725. 

Posamezniki : Ludvik Pšajd (J. L.) 541, F ranc Simonič (Agis) 537, 
Tonči Planine (Turnišče) 536, David Ribič (Turnišče) 534, Z v o n k o 
Ha jduk (Agis) 531, Vih K r a m b e r g e r (Mip) 529, Z d e n k a Mat jaš ič 
(Turnišče) 528, Miran Ivanuša ( G r a d n j e ) 527 itd. 

ZB 

Pridružite se nam 
AEROKLUB Ptuj sprejme več mladincev in mladink v tečaj za 

jadralne pilote, padalce in motorne pilote. Pogoji za sprejem so, da 
kandidati: 

— niso mlajši od 16 let 
— da imajo končano osemletko 
— da niso odslužili vojaškega roka (fantje) 
— da imajo kandidati za motorne pilote veljavno dovoljenje 

jadralnega pilota 
— da so zdravstveno sposobni, kar bo ugotovila posebna 

zdravniška komisija. 
Šolanje bo v Ptuju in na letališču v Moškanjcih v popoldanskem 

času. Po uspešno opravljenih izpitih vam bo omogočeno nadal jnje 
šolanje in dosedanje športnih rezultatov v vseh aeroklubih in v enotah 
našega vojnega letalstva. 

Prijave sprejemamo do 11. j anuar ja 1985 v pisarni Aerokluba 
P tu j v Jadranski ulici ( /1, vsak dan od 8. do 15. ure. 

Pridite čimprej! 



10 - ZA RAZVEDRILO 20. december 1984 - T E D N I K 



TEDNIK december 1984 OGLASI IN OBJAVE - 11 

15-letnica Metalke v Ptuju 
35-članski kolektiv prodajnega 

skladišča Metalke v Ptuju je minulo 
soboto proslavil 15-letnico in tako 
obeležil pomemben delovnijubilej, po 
letih sicer skromen, po uspehih in 
razvoju pa zelo uspešen. Na sloves-
nosti. ki je bila v Podlehniku, so bili 
delavci ptujske poslovne enote sicer 
skromni v ocenah svojega dela, ko so 
pred 15 leti začeh kot 12-članski ko-
lektiv in že prvo leto ustvarili milijardo 
dinarjev prometa. Ni pa mogel mimo 
pohval direktor T O Z D Trgovina Jože 
Požar, kije za ptujski kolektiv dejal, da 

O 15-letnem razvoju Meta lke v 
Ptuiu je govorila pred.sednica O O 
sindikata Milena Galun. Foto: mš 

le-ta pred petnajstimi leti gotovo ni 
računal na tolikšno število sodelavcev. 
»Vsak kolektiv, kije znal vtkati v svoje 
delo take vezi, kije znal te vezi vtkati v 
poslovne in prijateljske odnose z več ali 
manj z vsemi enotami v okviru te-
meljne organizacije in z ostalimi, ki 
ima tako vizijo svoje prihodnosti — 
mora biti uspešen. Menim, daje ravno 
vaš kolektiv vse lo dosegel. Po eni 
strani ste se vedno čutili pripadniki 
lega lepega dela vaše Štajerske, po 
drugi pa sle znali delček lega svojega 
življenja in načina svojega dela pre-
našati na druge kolektive. Krasita vas 
vedrina in samozavest, pa tudi trma, ki 

pa se vedno zgladi in ostaja tisto kleno 
med vami. za kar samo želim, da bi 
ostalo . . .«je dejal Jože Požar in izročil 
kolektivu Metalke v Ptuju plaketo s 
spt)minskim darilom, dvema delavce-
ma pa za lO-letno zvestobo kolektivu 
pismeni priznanji: Matiji Ljubecu in 
Josipu Benceku. 

Za goste in člane ptujskega kolekti-

va Metalke so pripravili tudi pester 
kulturni program v katerem so na-
vdušili člani ptujskega noneta in tam-
buraškega orkestra, pa tudi Oto Me-
sarič s Partljičevo mnodramo Atova 
domača naloga. 

Objubileju tudi naše čestitke! 
mš 



OB PRAZNIKU NAŠE ARMADE 

Vrhunska izurjenost - najboljši 
prispevek k stabilizaciji 

Tudi za pripadnike JLA v l jubljanskem armadnem 
območju (LJAO) je bilo istekajoče delovno leto 1984 
precej naporno in uspešno. Naporno je bilo zato, ker 
so svojo stalno nalogo — nenehno zagotavljanje 
borbene pripravljenosti naše armade in njene 
moralno politične enotnosti, uspešno uresničevali v 
pogojih težke ekonomske situacije v naši družbi in z 
manjšimi materialnimi in finančnimi sredstvi kot v 
preteklih letih. Uspešno pa je bilo, ker ocenjujejo, da 
je tako planirani obseg nalog vzgoje in izobraževanja 
pripadnikov JLA zagotovil potreben nivo borbene 
usposobljenosti, da lahko ob vsakem času uspešno 
izvršuje vse vojaške naloge, ki jih pred njih postavlja 
družba, ali trenutna politična situacija. Takšne rezul-
tate so dosegli z izrednimi prizadevanji vseh pripad-
nikov naših oboroženih enot in ustanov, še posebej 
pa starešin. Vsi napori, ki jih premagujejo brez težav, 
temeljijo na njihovi odločnosti, da ohrani jo nadaljnj i 
razvoj temeljnih vrednot naše revolucije in njenih 
strateških opredelitev. 

Takšne so bile uvodne ugotovitve načelnika štaba 
poveljstva LJAO, Svetozara Višnjiča, na tradicional-
nem sprejemu za predstavnike sredstev javnega obve-
ščanja pred dnevom JLA, ki je bil v petek, 14. 
decembra v Ljubljani . Poleg novinarjev iz večine 
slovenskih redakcij so bili na sprejemu tudi predstav-
niki republiške konference SZDL, republiškega štaba 
teritorialne obrambe in starešine LJAO. 

Med drugim je bilo tudi povedano, da doseženi 

rezuhati v tem letu pot r ju je jo ugotovitev, da so enote 
in ustanove JLA skupaj z enotami teritorialne 
obrambe in ostalimi nosilci koncepta SLO in DS v 
celoti usposobljene za učinkovito odvračanje agresije 
na Jugoslavijo in da lahko — če do tega pride — tudi 
učinkovito nan jo odgovorijo. 

Posebej pomemben je tudi prispevek pripadnikov 
LJAO k uresničevanju dolgoročnega programa 
gospodarske stabilizacije v naši družbi. Kljub temu, 
da breme ekonomske stabilizacije nenehno krči raz-
položljiv obseg sredstev namenjen tudi za potrebe 
JLA, je in bo težišče vseh prizadevanj stalna krepitev 
borbene pripravljenosti naših enot. Vsi načrti so 
usmerjeni k temu, da bi s čim manj sredstvi dosegli 
kar se da boljše rezultate. V tem trenutku je osnovna 
naloga JLA posodobitev oboroženih sil; v težnji k 
varčevanju in racionalizaciji pa se že nekaj let 
uspešno zatekajo k proizvodnji hrane in kurjave za 
lastne potrebe, delu v lastni režiji, kolikor je v njiho-
vih močeh pa sodelujejo tudi z družbenopolitičnimi 
skupnostmi pri graditvi raznih objektov in pomaga jo 
prebivalstvu ogroženemu zaradi elementarnih in dru-
gih nesreč. Osnovno izhodišče uresničevanja pro-
grama ekonomske stabilizacije v JLA pa je pre-
pričanje, da pomeni vrhunska izurjenost in 
usposobljenost slehernega pripadnika Armade naj-
večji prispevek k stabilizaciji. 
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ZK O DELOVANJU DELEGATSKEGA SISTEMA 

Bistvo je vsebina dela 
,,Delegatski sistem ni v krizi, temveč je kriza v 

izvajanju sistema, sistem pa izvajajo l judje, torej 
imamo opravka s krizo ljudi . . . " Te misli najbol j 
zgovorno kažejo zapletenost vprašanja o katerem je 
tekla razprava na problemski konferenci ZK o delo-
vanju delegatskega sistema in nalogah subjektivnih sil 
pri njegovem utr jevanju, ki je bila v ponedeljek, 17. 
decembra v delavskem domu v P tu ju . Zaradi tega je 
tudi razumljivo, da po 3 in pol urni razpravi, v n je j je 
sodelovalo 15 delegatov, niso mogli priti do konkret-
nih stališč, kako delegatski sistem razvijati naprej, da 
bo odločanje boljše, resnično v interesu delovnih lju-
di in občanov. 

Po razpravi so pooblastili predsedstvo v sestavi: 

Stanko Lepej, Anton Zoreč in Edi Kupčič, da s 
povzetkom razprave seznani predsedstvo OK ZKS in 
programsko konferenco OK SZDL Pttij ter skupno s 
komisijo, ki je bila imenovana na eni od prejšnjih sej 
občinskega komiteja ZKS, pripravi ustrezna stališča, 
usmeritve in sklepe za delovanje subjektivnih sil v de-
legatskem sistemu in njegovem nadal jnjem razvija-
nju. Pri tem je treba ravnati premišljeno, preučeno, 
v skladu z našo ustavno opredelitvijo, ne pa nasedati 
raznim predlogom, ki niso v skladu z našo 
samoupravno pot jo kot obliko odločanja. 

Več o tej zanimivi in polemični razpravi bomo 
spregovorili prihodnjič. 

FF 

DANES JUBILEJNA PREMIERA 
Drevi ob 19. uri in 30 minut bo v ptujskem gleda-

lišču jubilejna premiera dramatiziranega Knitlovega 
romana Via Mala. Jubilejna v polnem pomenu bese-
de, saj bo z n jo proslavil režiser Peter Malec svoj 75-
letni življenjski jubilej in 55-letnico gledališkega 
ustvar janja , številni igralci in igralke pa prav tako vi-
soke jubileje gledališkega dela. Ob tej priložnosti jim 
bo Zveza kulturnih organizacij Slovenije podelila ju-
bilejne Linhartove značke, primerno pa se jim bo od-
dolžil tudi kolektiv ptujskega gledališča. 

Režiser Peter Malec se je ptujskemu gledališkemu 
občinstvu razdajal 17 let in v tem času zrežiral 

ogromno število odrskih del na ptujskem odru in na 
odrih širom Slovenskih goric, Haloz ter Ptujskega in 
Dravskega polja. Za njegov delež k bogati in pestri 
gledališki dejavnosti, ki je prav po njegovi zaslugi 
dobila posebno mesto v slovenskem prostoru — mu 
še enkrat iskreno čestitamo. Čestitamo pa tudi vsem 
njegovim prijateljem — igralcem, ki so mu še enkrat 
nesebično pomagali in ponovno dokazali, da je ven-
darle oder tisti, ki je tako neločljivo povezan z nji-
hovim življenjem in človekom kot j e njihov prijatelj 
in režiser Peter Malec. 

mš 

Prodaja novoletnih jelk od sobote naprej 
Okrašena izložbena okna in vse 

večja gneča v trgovinah daje jo slu-
titi, da se novoletni prazniki vse-
bolj približujejo. Vsi vemo, da si 
prizadevanja skorajda ni mogoče 
zamišljati brez novoletnih drevesc, 
oziroma smrekic. Čeprav v ptujski 
občini že nekaj let nazaj skrbimo 
za organizirano p roda jo teh 
dreves, pa je še zmeraj precej po-
sameznikov, ki samovoljno in brez 
nadzora pustošijo naše — že tako 
z iglavci slabo zasedene gozdove. 

V temeljni organizaciji Trgovina 
Les P tu j so nam povedali da bodo 
tudi letos organizirali prodajo no-
voletnih jelk različnih velikosti. 

Tokrat jih bodo prodajali že od 
sobote, 22. decembra naprej na 
ptujski tržnici v okviru novoletne-
ga obrtnega sejma. Za posamezno 
smreko bo treba odšteti od 180 do 
1600 dinarjev, odvisno pač od veli-
kosti drevesa. 

V temeljni organizaciji koope-
rantov Ptu j , v okviru Gozdnega 
gospodarstva Maribor so nam po-

vedali, da so za nedovoljeno se-
čnjo dreves tudi ustrezne sankcije 
Kdor seka v tujem ali svojem goz-
du drevesa — med katerimi so tudi 
novoletne jelke — brez dokazila o 
dovoljenju, stori prekršek za kate-
rega je po z^akonu lahko kaznovan 
z od 500 do 10.000 dinarji, odvi-
sno pač od ugotovljene škode. Za-

radi tega pozivajo občane, da naj 
ne sekajo drevesc sami brez dovo-
ljenja, ampak jih kupijo na tržnici. 

Sicer pa so v trgovinah na voljo 
tudi plastične smreke, ki so povrhu 
tega še primernejše in imajo t ra jno 
vrednost. 
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UMRLA DEKLICA 
D o zelo h u d e p r o m e t n e nesreče 

na o b m o č j u o rmoške občine j e 
p r i š lovpe tek . 14 .decembrazvečer 
in sicer na regionalni cesti z u n a j 
naselja Mihalovci pri Ormožu . 

Voznik osebnega av tomobi la 
Branko Pintarič iz O r m o ž a j e pe-
ljal v smeri proti- L ju tomeru . Iz 
nepojasn jen ih vzrokov j e zapeljal 
na desno bank ino , na to pa na 
sredino cestišča. Pri tem je trčil v 
nasprot i vozeči avtomobi l , ki g a j e 
vozil Ze l jko Zapla t ič iz Varaždi-
na. Prišlo je d o hudega trčenja, pri 

VtednuodlO. do vključno 18. decembra so miličniki postaje milice Ftuj 
in odelkov posredovali v petih prometnih nesrečah, v katerih so bile tri osebe 
lažje telesno poškodovane. Težjih poškodb tokrat na našem območju niso 
zabeležili. Vzroki nesreč so bili: neprevidna vzvratna vožnja, pretesno 
prehitevanje in neprimerna hitrost. V enem primeru je voznik — povzro-
čitelj nesreče odpeljal s kraja in so ga kmalu izsledili. Materialno škodo na 
vozilih ocenjujejo tokrat na okoli 850 tisočakov. 
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čemer j e tri letna Ines Zapla t ic 
dobila tako h u d e poškodbe , d a j e 
umrla na kra ju nesreče. Lažje 
poškodbe pa so utrpeli Verica in 

Zel jko Zapla t ič ter Branko Pin-
tarič. Škodo na obeh vozilih oce-
n ju je jo na okoli 350 tisočakov. 
^ ^ - O M 

Kako 
s premogom 

in drvmi? 
Pri Slovenijalesu — LIK Savinja 

TOZD trgovina LES P tu j so se tu-
di letos v polni meri angažirali pri 
nabavi prepotrebnih energetskih 
virov — kot sta premog in drva, 
pravi Jože Magdič — vodja ko-
merciale pri Lesu v P tu ju . Premog 
dobivajo iz slovenskih premogov-
nikov — Velenje, Trbovlje, Seno-
vo in Kanižarica ter iz dveh rudni-
kov v SR Bosni in Hercegovini. Od 
začetka leta pa do prve polovice so 
bile dobave dokaj dobre saj so 
rudniki v glavnem izpolnjevali 
svoje pogodbe, zastoji pa so nasta-
li po prvem polletju, zlasti iz ve-
lenjskega rudnika, ki to opravičuje 
zaradi nekaterih tehnoloških težav 
in pomanjkanja vagonov. Tako bo 
velenjski rudnik dobavil 4—5 tisoč 
manj premoga kot v enakem ob-
dobju preteklega leta. Zat r ju je jo 
pa, da nas to zimo vendarle ne bi 
smelo zebsti, ker so se močno 
angažirali pri uvozu briketov iz 
NDR in Sovjetske zveze. Cena je 
sicer nekoliko višja, imajo pa tudi 
večjo kalorično vrednost, kar pri-
bližno izenači nakup drugih vrst 
premoga. 

Premogovniki iz Bosne pa pogo-
juje jo dobavo premoga s sovlaga-
nji, ki pa so na eno tono večja kot 
je zaslužek. Vendar pri Lesu pravi-
jo, da brez tega ne gre, saj so ti 
rudniki tehnološko zastareli in ce-
na premoga, ki jo imajo odobre-
no, ne dosega stroškov poslovanja. 

To pomeni, da brikete lahko ob-
čani kupite takoj , saj jih nekaj še 
imajo v zalogi, lignit dobavl jajo 
po naročilih iz mesecev junija in 
julija, podobno pa je še pri rjavem 
premogu. Družbeni sektor pa je 
oskrbovan brez zastojev, da ne bi 
prihajalo do težav v proizvodnji. 

Letos pa kot kaže težav s plinom 
ne bo, saj ga je zaenkrat dovolj, le 
z drvmi je precej težav. Pričakuje-
jo pa večjo pošiljko iz Madžarske, 
ker pač domači drvarji n imajo do-
volj stimulativnih cen za sečnjo. 
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Srečanje borcev za severno 
mejo 1918/1919 

23. novembra so se ob 66. obletnici razorožitve nemške ,,bele-zelene 
garde" zbrali v Mariboru člani Zveze prostovoljcev-»^orcev za severno 
mejo. 

P o položitvi venca k spomeniku Maistrgvih borcev je predsednik v 
svojem pozdravnem govoru poudaril odločilen pomen in vloge borcev za 
severno mejo, da sta Maribor in njegova širša okolica ostala slovenska. 

Iz Ptuja sta se slavnosti udeležila odbornika Alojz Vidmar in Janez 
Pukšič. 

Po slavnosti so bili vsi udeleženci povabljeni na tovariSko srečanje v 
Gostinski šolski center v Mariboru. 

Mnogi so prišli v spremstvu sorodnikov. Najstarejši je star 92 let. 
Borci iz ptujske občine želimo vsem borcem za severno mejo srečno in 
zdravo novo leto 1985! 

A. V. 

Zlati par a Rotmana 
Na matičnem uradu v Ptu ju je bila v soboto, 15. decembra slovesnost 

ob razglasitvi za zlatoporočenca JANEZA in J U L I J A N E KUKOVEC iz 
Rotmana 28, KS Juršinci. Zlatoporočenca sta kmetovalca, Janez je letos 
dopolnil 74 let, Julijana pa 75 let starosti. V zakonu so se j ima rodili 3 
otroci, danes pa sta ponosna na že I I vnukov. 

Janez in Julijana Kukovec ob razglasitvi za zlatoporočenca. 
Foto Langerholc. 

Rodile so: 
Silva Prejac, Ivanjkovci I I — 

Andreja; Nada Rožman, Her-
manci 13 — Jožico; Valerija Hva-
la, Arbeiterjeva 3 — Uroša; 
Liljana Belovič, Dobrovčak 2 — 
Leona; Zinka Prelog, Zagojiči 30 
— dečka; Jožica Svenšek, Ložina 5 
— deklico; Sonja Podgorelec, 
Ormož, Ptujska c. I3 / a — Roka; 
Ivana Božičko, Stojnci 52 — Ne-
venko; Cvetka Muzek, Kraigher-
jeva 35 — dečka; Mar jana Sitar, 
Tržeč 49 — dečka; Marija Habja-
nič, Čarmanova 12 — Karolino; 
Andreja Stalcer, Tomšičeva 22 — 
dečka; Marija Bogatinovska, 
Ziherlova pl. 10— deklico; Mari ja 
^ i ena r , Lancova vas 89 — dečka; 
Jožica Caf, Grajenščak 18 — 
Tat jano; Slavka Krajnc, Slatina 
33/a deklico; Ivanka Kokot, 
Korenjak 16 — deklico; Slavica 
Kolarič, Spuhlia lOO/b — Marka; 
Nada: Fideršek, Tržeč 34 — 
Tomaža. 

Poroke: 
Branko Fakin, Sp. Sveča 2 in 

Darinka Pislak, Lešje 22; Stanko 
Rodošek, Drstelja 10 in Rozalija 
Pušaver, Cirkovce 30; Janez Lor-
ber, L d j e 30 in Ida Tacinger, 
Lešje 30. 

Umrli so: 

Mari ja Cuček, Vitomarci 18, 
roj. 1929, umrla 10. decembra 
1984; Martin Trofenik, Ob Dravi 3, 
, roj.1967, umrl 7. decembra 1984; 
Iv^na Bezjak^ Mestni vrh 100, roj. 
1920, umrli I I . decembra 1984; 
Franc Suen, Brezovci 6, roj. 1904, 
umrl 15. decembra 1984; Anton 
Ivančič, Ciril-Metodov dr. 9, roj. 
1922, umrl 14. decembra 1984. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časbpisno in radi 
sko dejavnost RADIO—TEDNIK 
62250 Ruj, Vošnjakova 5, poštni 
predal 99. Ureja uredniški kolegij, ki 
ga sestavljajo vsi novinarji zavoda 
direktor in glavni urednik FRANC 
LAČEN, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK, tehnični 
urednik ŠTEFAN PUŠNIK, novi-
narji: Jože Bračič, Nevenka Dob-
ljekar, Majda Goznik, Ludvik Kotar, 
Martin Ozmec in Marjan šneber-
ger. Uredništvo in uprava Radio — 
Tednik, telefon (062) 771-261 in 
771-226. Celoletna naročnina 
znaša 750 dinarjev, za tujino 1.36C 
dinarjev. Žiro račun SDK Ruj 
52400-603-31023. Tiska ČGF 
Večer Maribor. Na podlagi zakona o 
obdavčevanju proizvodov in stori-
tev v prometu je TEDNIK uvrščen 
med proizvode, za katere se ne 
plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 


